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Saņemiet atbildes uz Jums 
svarīgiem jautājumiem 
TV tiešraidē!

21. jūnijā plkst. 18:45 Re:TV tiešajā ēte-
rā Ludzas novada domes priekšsēdētāja
Alīna Gendele atbildēs uz Jūsu jautāju-
miem.

Jautājumus varat uzdot pārraides laikā pa tālruni 64622859 vai
iesūtīt tos pirms pārraides uz e-pastu lrt.zinas@lrtv.lv vai svetla-
na.rimsa@ludzaspils.lv.  

Uzmanību! Re:TV tiešraides šobrīd pieejamas tikai virszemes
televīzijas abonentiem.

Otrdien, 7. jūnijā, īsā iepazīšanās vizītē Ludzu ap-
meklēja ASV vēstniece Latvijā Nensija Petita.
Vēstniece apmeklēja novada pašvaldību. Novada do-
mes priekšsēdētājas vietnieki Aivars Meikšāns un
Edgars Mekšs iepazīstināja vēstnieci ar ekonomis-

ko situāciju novadā, attīstības perspektīvām un prob-
lēmām uzņēmējdarbības attīstībā. 

Vēlāk Nensija Petita apmeklēja atjaunoto sinagogu
un interesējās par ebreju likteņgaitām Ludzas vēs-
turē. 

Ir vasara – kāzu laiks.
Daudzi pāri slēdz laulību, re-
ģistrējot to pašvaldības
Dzimtsarakstu nodaļā. Ir
pāri, kas to dara jau pēc zi-
nāma kopdzīvē pavadīta lai-
ka. Reģistrēt vai nereģistrēt
kopdzīvi – tas ir privāts lē-
mums. Tomēr no valstiskā un
arī pašvaldības viedokļa ir
svarīgi, lai būtu stipras ģi-
menes. Likuma priekšā sa-
kārtotas attiecības ir arī
viens no svarīgiem aspektiem
ģimenes dzīvē. 

Ludzas novada pašvaldī-

ba piedāvā iespēju pāriem,
kas dzīvo nereģistrētā kop-
dzīvē, reģistrēt laulību bez
maksas.*

Ja esat Ludzas novada
iedzīvotājs, kas dzīvo ne-
reģistrētā kopdzīvē, kurā,
iespējams, ir arī bērni vai
kurā gaidāms mazulis,
jums ir iespēja bez maksas
12. augustā, Ludzas nova-
da svētku laikā, pašvaldī-
bas Dzimtsarakstu nodaļā
reģistrēt savu laulību.

Lai paspētu izmantot šo ie-
spēju, līdz 11. jūlijam pa-

švaldības Dzimtsarakstu no-
daļā jāpiesaka laulību reģis-
trācija (Raiņa ielā 16 A, 4.
kab., tālr. 65707418).

12. augustā laulību reģis-
trācija var notikt gan svinīgā
ceremonijā ar mūziku un pub-
liskiem apsveikumiem, gan ti-
kai ar liecinieku un
Dzimtsarakstu nodaļas dar-
binieku klātbūtnē. 

* Pārim būs jānomaksā ti-
kai obligātā valsts nodeva 14
eiro apmērā (atgādinām – ir
personu kategorija, ko valsts
atbrīvo no šīs nodevas). 

Ludzā 12. augustā – laulības
reģistrācija bez maksas

Vēl nebijis notikums Ludzā –
nupat pagājušā mācību gada laikā
uzņemta mācību filma “Makbeta
jautājums”. Patiesībā tā ir spēļfil-
ma pusotras stundas garumā:
Viljama Šekspīra traģēdijas
“Makbets” ekranizējums. Viena no
ģeniālā Šekspīra spēcīgākajām un
tumšākajām traģēdijām ir simtiem
reižu iestudēta uz daudzu slavenu
teātru skatuvēm, ekranizēta un da-
žādi interpretēta. 

Ludzas variantā
1605. gadā pirmizrādi
piedzīvojusī luga par
skotu ģenerāļa Makbeta
asiņaino laušanos pie
varas pārceļas uz mūs-
dienām. Cilvēka daba,
iekšējās pretrunas un
kaislības taču nemainās,
lai kā mainītos dzīves
fons.

Ideja par šādas fil-
mas uzņemšanu radās
Ludzas pilsētas ģim-
nāzijas angļu valodas
skolotājai Irēnai Bulei.
To atbalstīja skolas di-
rektore Dzidra Dukšta
un BJC direktore
Eleonora Obrumāne.

Edmunds Kadakovskis, jauniešu
projekta Ludza TV vadītājs, kļu-
va par filmas otru režisoru un ope-
ratoru (operatora asistents Raivis
Isakovičs). Mūziku rakstīja 11. kla-
ses skolnieces Līga Romancāne un
Annija Piterāne.  Par aktieriem kļu-
va LPĢ 11. un 12. klases skolēni.
Makbeta lomā – Arturs Mikučs.
Filma tika uzņemta dažādās
Ludzas un apkārtnes vietās. Darbs
notika sestdienās, svētdienās,

brīvlaikos un turpinājās visa gada
garumā. Tagad atlicis uzfilmēt vēl
dažus kadrus un pabeigt montāžas
darbus. Filmas pirmizrāde pare-
dzēta augustā, Ludzas pilsētas svēt-
kos, kā nakts seanss. 

Kāpēc tā ir mācību filma? Tā ir
angļu – Šekspīra – valodā. Protams,
mācību filma arī tāpēc, ka tā visai
komandai ir pirmā šāda veida pie-
redze un liela uzdrīkstēšanās.

Turpinājums 4. lappusē

“Makbets” Ludzas variantā 

Nāc nākdama, Jāņu diena, 
Daudz tevim gaidītāju:
Šī dieniņa, rīt dieniņa,
Parīt pati Jāņu diena.

Tuvojas vasaras saulgrieži. Lai mums visiem 
darbīgs, radošs un auglīgs svētku gaidīšanas laiks! 
Lai izdodas atrast īstās jāņuzāles, izbaudīt dabas 

krāšņumu un vienreizīgumu gada garākajās 
dienās un īsākajās naktīs! 

Lai jums rodas pirmssvētku noskaņa 
jau šīs nedēļas nogalē, apmeklējot pasākumus 

Ludzas pilskalnā un parkā! 
Priecīgus svētkus!

Ludzas novada pašvaldības vārdā – 
domes priekšsēdētāja Alīna Gendele

Svētku afiša
21. jūnijā, plkst. 10:00, Pildas Tautas namā – radošā darbnīca

“Līgo vakara galvasrotas”.
Līgovakarā, 23. jūnijā:
Isnaudā – plkst. 22:00 sadziedāšanās un līgošana pie ugunsku-

ra Liepu parkā. Zaļumballi spēlēs Aigars Kaupužs.
Istalsnā – plkst. 21:00 Jāņu ielīgošana, kopīga ugunskura iedegšana

un lustīga līgošana visas nakts garumā Istalsnas estrādē.
Ludzas pilsētas parka estrādē – plkst. 22.00 iedegsim Līgo uguns-

kuru pēc sentēvu tradīcijām ar dziesmām un dejām. Nakts balle kopā
ar atraktīvo KARĪNU.

Nirzas pagastā – no plkst. 14:00 ielīgošanas izbraukums pa Jāņu
sētām. Plkst. 21:30 Nirzas ciematā būs lielā ugunskura iedegšana.
Līgo nakts turpinājumā – dejas un rotaļas. 

Pildas pagastā – pēc plkst. 16:00 Jāņu godināšanu Jāņu sētās.
Rundēnos – plkst. 22:00 Līgo svētku svinēšana: sporta spēles “Līgo

futbols” un Jāņu sveikšana.
Tutānos – plkst. 19:00 pasākums “Jāņosim kopā”.
Vecslabadā – plkst. 20:00 Līgo svētku svinēšanu. Ar ugunsku-

ru, dziesmām un dejām sagaidīsim rīta gaismu Istras pagastā!

Svētkus rīko kultūras darba speciālisti

Aicinām piedalīties aptaujā par izglītības
kvalitāti Ludzas novada izglītības iestādēs

Ir noslēdzies 2015./2016. mācību gads. Pašvaldības redzeslokā pa-
stāvīgi ir jaunās paaudzes mācību un audzināšanas darba rezultāti. Lai
nodrošinātu kvalitatīvu izglītības iestāžu darbu jaunajā mācību gadā,
vēlamies veikt skolēnu vecāku un plašākas sabiedrības aptauju, ana-
lizēt Jūsu atbildes un priekšlikumus.

Lūdzam aizpildīt anketu 6. lappusē un līdz š.g. 21. jūnijam ielikt
aptaujas kastītēs pagastu pārvaldēs vai Ludzas novada pašvaldības ēkā
(Raiņa ielā 16, Ludzā) 1. stāvā. Varat arī sniegt atbildes uz mūsu jau-
tājumiem Ludzas novada pašvaldības mājaslapā www.ludza.lv tiešsaistē.

ASV vēstniece – Ludzā
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SOCIĀLAIS DIENESTS INFORMĒ

“Ludzas apsaimniekotājs”
uzlabos e-rēķinu

piestādīšanas sistēmu
Ludzas novada dome vēl 18. maijā vērsās SIA “Ludzas

apsaimniekotājs” ar jautājumu par e-rēķinu piestādīšanas
sistēmu. Šonedēļ ir saņemta atbilde par to, ka uzlabojumi
gaidāmi augustā.

Vienā no Latgales reģionālās TV raidījumiem “Ludzas
novada aktualitātes” skatītājs tiešraidē uzdeva domes priekš-
sēdētājai Alīnai Gendelei jautājumu par to, vai “Ludzas ap-
saimniekotājs” plāno uzlabot savu e-rēķinu piestādīšanas
sistēmu. Pēc zvanītāja vārdiem, uzspiežot rēķina numuru,
atveras tikai iepriekšējā mēneša rēķins.

Atbildē domei “Ludzas apsaimniekotājs” atzīst šo prob-
lēmu un informē ka jau šī gada martā ir pasūtījis dator-
programmas “NAMS” izstrādātājiem nepieciešamos pa-
pildinājumus. Līdz š.g. 1. augustam tie tiks izstrādāti. 

Komunālo pakalpojumu sniegšanas datorprogrammā
“NAMS” būs iespēja arhivēt iepriekšējos mēnešos piestādītos
rēķinus, lai lietotājiem rastos iespēja apskatīties ne tikai pa-
gājušā mēneša rēķinu, bet arī iepriekšējos rēķinus par pē-
dējiem 6 mēnešiem.

Lai palīdzētu Ludzas novada bērniem no trūcīgām ģi-
menēm uzsākt skolas gaitas, nodibinājums “Apvienotai
Latvijai” uzsāk labdarības akciju “Uz skolu”. Tās ietvaros
tiek vākti skolas piederumi. Labdarības akcija notiek no 1.
jūnija līdz 31. augustam. Aicinām līdzcilvēkus ziedot man-

tas – skolas piederumus, somas, grāmatas u.c. Ludzas no-
vada ir ģimenes ar skolas vecuma bērniem, kuras dzīvo uz
nabadzības sliekšņa. Īpaši to stāvoklis pasliktinājies vis-
pārējās ekonomiskās krīzes ietekmē, un tādēļ mūsu palī-
dzību gaida. 

Skolas piederumus gaidām: Latgales ielā 119, Ludzā,
LV-5701. 

Kontakti: tālrunis: 26768782, 28457217; 
e-pasts: rudais.kakis.un.abolins@gmail.com; 
Facebook: Rudais kaķis un āboliņš

Labdarības akcija “Uz skolu”

AKTUĀLI

Ludzas muzejam – gada balva

Darba devēj!
Izveido subsidēto

darba vietu un
saņem ESF

līdzfinansējumu!
Darba devēji var piesaistīt savam uzņēmu-

mam vajadzīgos darbiniekus un saņemt
Eiropas Sociālā fonda (ESF) līdzfinansējumu,
veidojot subsidētās darba vietas Nodarbinātības
valsts aģentūrā (NVA) reģistrētajiem bez-
darbniekiem, kuri bez darba ir ilgāk nekā gadu
vai kuru vecums ir virs 55 gadiem. Pieteikties
subsidēto darba vietu izveidei NVA filiālēs var
komersanti, pašnodarbinātās personas, biedrības
vai nodibinājumi, izņemot politiskās parti-
jas, ārstniecības iestādes un izglītības iestādes,
kuru pamatuzdevums ir izglītības programmu
īstenošana.

Pieņemot darbā NVA reģistrēto bezdarb-
nieku, darba devēji saņem dotācijas nodarbi-
nāto bezdarbnieku un darba vadītāju algai, kā
arī valsts sociālās apdrošināšanas obligātajām
iemaksām. Finansiālais atbalsts bezdarbnie-
ku nodarbināšanai tiek nodrošināts no 12 līdz
24 mēnešiem.

Detalizētāka informācija par projektu, tā no-
sacījumiem un dotāciju apmēru izlasāma NVA
interneta vietnes sadaļā “Darba devējiem” à
Pasākums noteiktām personu grupām (ESF
projekts “Subsidētās darbavietas bezdarbnie-
kiem”). 

ESF projekts Nr. 9.1.1.1./15/I/001
„Subsidētās darbavietas bezdarbnie-

kiem”

 

Latvijas Muzeju biedrība jau
sesto reizi piešķir gada balvu
„Zelta puteklis” par gada iegul-
dījumu nacionālo vērtību sagla-
bāšanā. Šogad to saņēma Ludzas
Novad pētniecības muzejs par ob-
jektu “Rija”. Jāpiezīmē, ka gada
balvu mūsu muzejs saņem jau
otru reizi: pirms pieciem gadiem

atzinību izpelnījās vēstures ek-
spozīcija. 

Ja vēl neesat pabijuši restau-
rētajā rijā muzeja brīvdabas no-
daļā, ir vērts turp aiziet. Rijā ir
visi darbarīki, lai varētu de-
monstrēt visu linu apstrādes pro-
cesu, kā arī graudu apstrādi. 

Rijas renovācija notika
Lauku attīstības programmas pa-
sākuma “Lauku mantojuma
saglabāšana un atjaunošana” ie-
tvaros. Kopējā projekta summa

– 117 650 eiro, no tiem pašval-
dības līdzfinansējums – 10%.
Rijas atjaunošanas darbi veik-
ti Latvijas Etnogrāfiskā muze-
ja pieredzējušā speciālista
vēstures doktora Mārtiņa Kuplā
uzraudzībā, konsultējoties ar
ekspertu arhitektu Pēteri
Blūmu. Šo darbu ļoti atzinīgi
novērtēja Valsts kultūras pie-
minekļu aizsardzības inspek-
cija.

Apsveicam muzeja kolektīvu!

3. jūnijā pieredzes apmaiņas vizī-
tē Ludzā viesojās sadarbības partne-
ri no Novopolockas un Zaslavļas.
Baltkrievu viesu delegācijā bija pa-
švaldības pārstāvji un uzņēmēji.
Tikšanās mērķis bija iepazīstināt
baltkrievu partnerus ar ekonomisko si-
tuāciju Ludzas novadā un attīstības plā-
niem, īpašu uzmanību pievēršot ES
fondu apguvei.  Tika plānots, kā ko-
pīgi iesaistīties Latvijas – Lietuvas –

Baltkrievijas Pārrobežu projektu pro-
grammā. Viena no sadarbības attīstī-
bas prioritātēm ir kultūrvēsturiskā man-
tojuma saglabāšana un popularizēša-
na. Apsvērtas iespējas iesniegt šai pro-
grammai kopīgu projektu, iesaistot tajā
arī Polocku, ar kuru Ludzai ir noslēgts
sadarbības līgums.

Tikšanos organizēja Ludzas nova-
da pašvaldības Attīstības nodaļa. 

Vanda Žulina

Novopolockas un
Zaslavļas delegācija Ludzā

Ludzas novadā dzīvojošām pensi-
jas vecuma personām un personām ar
invaliditāti ir iespēja saņemt dzīvok-
ļa pabalstu komunālo pakalpojumu ap-
maksai.

Saskaņā ar Ludzas novada domes
2014. gada 27. novembra Saistošo no-
teikumu Nr. 25 “Par sociālās palīdzības
pabalstiem Ludzas novadā” 2.3.4. pun-
ktu, dzīvokļa pabalsts ūdens un kanali-
zācijas pakalpojumu apmaksai personām
ar invaliditāti vai pensijas vecuma per-
sonām, tiek piešķirts:

Atsevišķi dzīvojošai personai ar in-
validitāti vai atsevišķi dzīvojošai pensi-

jas vecuma personai, kuras ienākumi ne-
pārsniedz no 250 līdz 20 EUR apmērā
gadā.

Ģimenēm, kurās visi pilngadīgie ģi-
menes locekļi ir pensijas vecuma personas
un/vai personas ar invaliditāti, kuru ģi-
menes ienākumi nepārsniedz no 450 līdz
30 EUR ģimenei gadā. 

Dzīvokļa pabalsts ūdens un kanali-
zācijas pakalpojumu apmaksai tiek pie-
šķirts uz personas rakstiska iesnieguma
pamata.

Plašāku informāciju par pabalsta sa-
ņemšanas kārtību var saņemt Ludzas no-
vada Sociālajā dienestā, t. 65707415.

Par iespēju saņemt dzīvokļa
pabalstu komunālo pakalpojumu

apmaksai pensionāriem un
personām ar invaliditāti

Lūgums autovadītājiem!
Uz daudzām Ludzas ielām ar grants segumu šovasar ie-

viesti ātruma ierobežojumi. Diemžēl jāsecina – ne visi au-
tovadītāji ievēro ceļa zīmes.

Piemēram, Kuļņeva ielas iedzīvotāji 8. jūnijā vērsās domē
ar sūdzību par to, ka daudzi autovadītāji neievēro ceļu sa-

tiksmes noteikumus un pārsniedz ceļazīmēs noteikto ātrumu!
Šī nav vienīgā sūdzība. 

Ātrumu ierobežojošās ceļa zīmes nepieciešamas vasa-
rā, lai neceltos lieli putekļi, kas ir neizbēgami, mašīnām
traucoties lielā ātrumā. Lūgums autovadītājiem: padomā-
jiet par neērtībām, ko jūsu auto saceltie ceļa putekļi nodara
tuvējo māju iedzīvotājiem!

Par nekvalitatīvo ūdeni
veiks pārrēķinu

Sakarā ar to, ka 20., 21. un 22. aprīlī Ludzas pilsētas daudz-
dzīvokļu mājās un sabiedriskajās iestādēs iedzīvotājiem tika
piegādāts nekvalitatīvs ūdens, pēc pašvaldības pieprasīju-
ma SIA “Ludzas apsaimniekotājs” izveidoja komisiju.

Komisija nolēma veikt pārrēķinu par izlietoto ūdeni trīs
dienu periodā, ņemot vērā pēdējo trīs mēnešu vidējo ūdens
un kanalizācijas patēriņa daudzumu. Pārrēķinu piemēros
pilsētas daudzdzīvokļu mājām (izņemot Krāslavas ielas
daudzdzīvokļu mājas), Ludzas pilsētas pašvaldības iestā-
dēm un SIA „Ludzas Medicīnas centrs” objektiem.

Pārrēķinu veiks par šā gada maiju un atspoguļos jūni-
ja mēneša rēķinos.

Steidzami veikta ūdensvada tīklu, filtru un skaitītāju ska-
lošana.
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LAUKSAIMNIEKIEM

Pēc Ludzas novada pašvaldības uzaicinājuma
Ludzā ieradās zemkopības ministrs Jānis Dūklavs.
Uz tikšanos ar ministru pašvaldībā ieradās Kārsavas
un Ludzas pašvaldību vadītājas un speciālisti, bet vē-
lāk Mūzikas skolas zālē ministrs atbildēja uz lauk-
saimnieku jautājumiem.

Alīna Gendele īsumā informēja par situāciju lauk-
saimniecībā Ludzas novadā:

Novadā ir 147 SIA, zemnieku saimniecības un pie-
mājas saimniecības, kas nodarbojas ar lauksaim-
niecību.  47 no tām darbojas kā zemnieku saimnie-
cības. Lielākas un aktīvākas – 10 no tām.

Vairāk nekā 30% novada zemes pieder ar ārval-
stīm saistītām firmām. 

Zemes auglība salīdzinoši zema.
Tomēr lauksaimniecībā manāmas pozitīvas ten-

dences: pakāpeniski tiek apstrādātas arvien lielākas
platības, saimniekot iesāk jauni cilvēki.

Ināra Silicka par Kārsavas novadu: Mūsu nova-
dā senas lauksaimniecības tradīcijas, Malnavas ko-
ledža gatavo jaunos lauksaimniekus. Darbojas dau-
dzas spēcīgas saimniecības: 12 lielākās no tām no-
darbojas ar graudkopību, 2 – ar lopkopību.

Daži problēmjautājumi, par ko pašvaldībā pienāk
sūdzības.

Kaimiņiem jāsadarbojas
Ir gadījumi, kad pēc lauku miglošanas biškopjiem,

kuru dravas atrodas blakus, aiziet bojā bites. Tas rada
konfliktu starp biškopjiem un lauksaimniekiem.

Ministrs atbildēja, ka konflikts neradīsies un bi-
tes neaizies bojā, ja kaimiņi sadarbosies un lauk-
saimnieks dienu pirms lauku miglošanas paziņos to
biškopim, lai tas var aiztaisīt skrejas un bites vairā-
kas stundas neizlidos no stropa. Parasti pietiek ar da-
žām, vismaz 3 stundām. Miglo visā Latvijā, tās ir lauk-
saimnieka tiesības, bez tā neiztiks. Te var līdzēt ti-
kai savstarpēja vienošanās.

Ja ir aizdomas, ka miglošanai izmanto neatļautus
ķīmiskos līdzekļus, jāziņo augu aizsardzības die-
nestam. Ja pārbaudē atklās pārkāpumus, sankcijas ir
ļoti bargas.  Z/s noņem visus Eiropas maksājumus,
ir liels naudas sods. Tādi gadījumi ir bijuši, tomēr to
skaits samazinās. Cilvēki labāk saprot viens otru un
rēķinās ar kaimiņa interesēm. 

Meliorācijas projektus apstiprina tikai būvvalde
Meliorācijas jautājumi kļūst aizvien aktuālāki. Vai

nebūtu racionālāk, ka meliorācijas sistēmas renovācijas
projektus varētu apstiprināt Meliorācijas pārvalde,
nevis būvvalde. 

Ministrs atbildēja, ka tiesības apstiprināt projek-
tu ir tikai būvvaldei, bet Meliorācijas pārvalde va-
rētu sniegt atzinumu un ieteikumu projekta apstip-
rināšanai.  Ministrs atgādināja arī to, ka pašreizējā
atbalsta programma paredzēta tikai sistēmas reno-
vācijai, rekonstrukcijai, nevis jaunu sistēmu būv-
niecībai. 

Vissarežģītākā situācija piena lopkopībā
Uz tikšanos ar ministru Mūzikas skolas zālē ie-

radās daudz interesentu.  Sarunas sākumā Jānis
Dūklavs īsi informēja par nozares aktualitātēm.

Pašlaik lielākās problēmas ir piena nozarē. Sarežģītā
situācijā nonākušas daudzas saimniecības. Vairākām
saimniecībām jāizšķiras, kā plānot savu darbu. Latvija
šai ziņā ir tādā pašā situācijā kā ES valstis. Problēmas
radušās ne tikai Krievijas embargo rezultātā, bet arī
tāpēc, ka tika atceltas piena ražošanas kvotas. Daudzas
valstis strauji palielināja piena ražošanu. Radās pār-
produkcija. 

Es domāju, ka pie kvotām jāatgriežas. Par to dis-
kutēs EK.

Pašreizējā prognoze ir tāda, ka vasarā piena ce-
nai nevajadzētu pazemināties. Tai būtu jākāpj. Pašlaik
sākusi darbu Bauskas piena pārstrādes rūpnīca, kas
iepirks līdz pat 400 tonnām dienā. Bauskā ražo pro-
teīnu, un tas viss tiek eksportēts. Latvijā mēs varam
patērēt tikai pusi n o saražotā piena, tāpēc eksports

ir ļoti svarīgs. Tukuma kombināts lielu daļu savu pre-
ču eksportē. Ir daži kooperatīvi, kas spējuši atrast no-
ieta tirgus ārpus Latvijas. Jauni tirgi kopumā ir at-
rasti 16 valstīs. 

Krievija mīkstina embargo noteikumus, tā ka at-
tiecībās ar kaimiņvalsti ir jau redzama gaisma tuneļa
galā.

Cūkgaļas cena nostabilizējusies un pakāpeniski kāpj
uz augšu. 

Analizējot situāciju graudkopībā, ministrs atgā-
dināja par pērnā gada rekordražu. Liela daļa no iz-
audzētajiem graudiem pārdota ārzemēs. Arī šogad nav
lielu bažu par rapša un graudu ražu, bet prognozēt
cenas pašlaik nav iespējams. 

Lauksaimnieku intereses atšķiras
Sarunā atklājās arī, kā atšķiras lielo zemnieku un

mazo platību īpašnieku problēmas. 
Ēriks Kondrāts: Uz tikšanos vairāk ieradušies lie-

lie zemnieki. Mazie – 10 -15 ha – apsaimniekotāji
nemaz nenāk, jo par šīm saimniecībām intereses nav.
Nekas nenotiek. Rezultāts: pārdod savu zemi zvied-
ram un aizbrauc. Jāievieš integrētās subsīdijas, lai
cilvēki ir ieinteresēti sakopt, saglabāt savu zemi, tra-
dicionālo lauku vidi. Ir daudzas valstis, kas maza-
jām saimniecībām maksā vairāk, piemēram, kalnu
reģionos, lai vidi saglabātu.

Ministrs J. Dūklavs: Tas nenotiek visās, bet tikai
bagātajās valstīs. Ja būtu, no kā maksāt, tad varē-
tu to atļauties. LAD nepārvērtīsies par sociālo pa-
balstu maksātāju. 

Savukārt lielās z/s nav apmierinātas ar to, ka uz
viņiem attiecas noteikti maksājumu ierobežojumi, kas
arī neesot taisnīgi. 

Nopļautais jānovāc
No auditorijas izskanēja aktuāls jautājums par pla-

tību appļaušanas kārtību.
Novācam sienu. To sarullējam. Lopu saimniecī-

bā nav. Ruļļus nav, kur likt, pavasarī tie jādedzina.
Kāpēc es nevaru pļavas pļaut un zāli smalcināt? Tā
taču arī augsne bagātinās.

Ministrs: Likums visiem ir vienāds.  Ja gribat sa-
ņemt tiešmaksājumus, noteikumi ir jāizpilda. Jums
ir tiesības tā nedarīt un tiešmaksājumus nesaņemt.

Zaļie ir kategoriski pret smalcināšanu. Viņi uzskata,
ka pēc 3-4 gadiem tādā veidā kopta zeme vairs nav
labā lauksaimniecības stāvoklī. Arī lauksaimniekiem
pašiem šai ziņā viedokļi atšķiras.

Latvija iesniedza priekšlikumu par to, lai atļauj
daļā platību pieļaut smalcināšanu, bet tas tika noraidīts.
Tiešmaksājumi un platību maksājumi 100% ir ES nau-
da. Ja esam iestājušies ES, tad pastāvošie noteiku-
mi ir jāpilda. 

Subsīdijas ar nodokļiem neapliks
Ar nodokļiem apliks saimniecības peļņu. Ja strā-

dā ar peļņu, tad to apliek ar peļņas nodokli. Subsīdijas
netiek pieskaitītas peļņai un ar nodokli netiks apliktas. 

Kā kopj papuvi
Daudz pārpratumu, kas nesa līdzi arī finansiālus

zaudējumus, pagājušajā gadā bija par to, kā jākopj
papuve. Publiskajā telpā bija izskanējis skaidrojums,
ka papuvi drīkst tikai appļaut. Tomēr prasības izrā-
dījās stingrākas un tehnoloģija – citāda. 

Ministrs atbildēja, ka Zemkopības ministrija ne-
kad nav apgalvojusi, ka papuvi drīkst tikai appļaut:
– Jā, appļaut drīkst, bet tad nopļautā zāle jāiestrādā
augsnē.

Zemnieku ierosinājums šai ziņā ir objektīvs un pa-
matots: Laicīgi, nepārprotami un skaidri definēt vi-
sas prasības,

Bija vēl jautājums no bioloģiskajām saimniecībām,
kāpēc var strauji mainīties preču kodi, piemēram si-
nepes, kas tika uzskatītas par garšaugiem, vairs nav
garšaugi un tml.

Kāpēc pieredzējis A kategorijas traktorists bez kur-
siem nedrīkst kārtot B kategorijas tiesības? Viņa pras-
mes taču ir augstāk vērtējamas nekā traktoristam, kurš
beidzis kursus un nokārtojis tiesības, taču strādājis
nav. 

Kāpēc ir tik atšķirīgas piena iepirkuma cenas?
Vairākus jautājumus ministrs teicās noskaidrot un

atbildēt personīgi, bet tāds jautājums kā par piena ce-
nām nav ministrijas kompetencē.

Tikšanās pierādīja: problēmu un strīdīgu jautājumu
lauksaimniecībā ir daudz, tāpēc tādas sarunas ar amat-
personām “pa tiešo” ir nepieciešamas, kaut arī prob-
lēmas uzreiz neatrisina.

Vanda Žulina

Zemkopības ministrs Jānis Dūklavs
Ludzā Lauksaimniecības atbalsta dienests (LAD) ir izvērtējis platību maksājumu

iesniegumus Elektroniskajā pieteikumu sistēmā un konstatējis, ka vairā-
kiem klientiem deklarētās platības EPS lauku bloku kartē iezīmējis vēl
kāds dienesta klients. Veidojas platību pārklājums. Tādā gadījumā klients
savā e – pastā saņem vēstuli ar šo informāciju. 

Lūdzu, pārbaudiet savu e – pastu! Ja pārklājums konstatēts, LAD lūdz
koriģēt EPS līdz 25. jūnijam.

Sarucis platību maksājumiem pieteikto 
platību pārklāšanās gadījumu skaits

Tā kā lauksaimnieki platību maksājumiem šogad pieteicās elektroniski
LAD Elektroniskajā pieteikšanās sistēmā (EPS), tad jau ir redzams no-
zīmīgs pozitīvs ieguvums – būtiski ir sarucis platību maksājumiem pie-
teikto platību pārklāšanās gadījumu skaits. Ja pagājušajā gadā pārklāju-
mi bija aptuveni 18 000 klientu, tad šogad tikai 4500 klientu.

Pārklājumi rodas, ja vienas un tās pašas teritorijas EPS lauku bloku kar-
tē ir iezīmējuši vairāki LAD klienti. Tā kā lauksaimnieki pieteicās atbal-
stam elektroniski, tad LAD ļoti savlaicīgi jau jūnija sākumā varēja kon-
statēt pārklājumus un aicināt klientus novērst tos, tādējādi lauksaimnieki
nesaņem soda sankcijas – samazinātus maksājumus. Bez sankcijām kļū-
das pieteikumos tagad lauksaimniekiem ir iespēja novērst līdz 25. jūnijam.

Šāda iespēja novērst kļūdas bez sankcijām ir iespējama tikai tāpēc, ka
pieteikumi saņemti elektroniski, jo papīra formātā aptuveni 63 000 pie-
teikumos LAD nespētu konstatēt pārklājumus līdz platību maksājumu pie-
teikšanās sezonas beigām.

LAD klientiem ir izsūtījis e-pastus, lai informētu par pārklājumiem,
un aicina klientus izlasīt e-pastā atrodamo informāciju un pārliecināties,
vai lauku robežas EPS lauku bloku kartē ir norādītas korekti.

Kristīne Ilgaža,
LAD Sabiedrisko attiecību daļas vadītāja

Jauns atbalsts saimnieciskas darbības 
veicējiem laukos 

Lai veicinātu ar lauksaimniecību nesaistītu darbību attīstību un dažā-
došanu lauku reģionos, valdība 24. maijā pieņēma Zemkopības ministri-
jas (ZM) sagatavotos noteikumus atbalstam ieguldījumos ar lauksaimniecību
nesaistītai uzņēmējdarbībai.

Tāpat kā citur Eiropā, arī Latvijā mazie un vidējie uzņēmumi veido lie-
lu tautsaimniecības daļu, bet tiem ir nozīme iekšzemes kopprodukta ra-
dīšanā un nodarbinātībā. Lauku novadu nodarbinātības struktūrā vislie-
lākais nodarbināto iedzīvotāju īpatsvars ir lauksaimniecībā, mežsaimniecībā
un zivsaimniecībā – ap 35 %. Šajās nozarēs ir vērojama tendence sama-
zināties nodarbināto skaitam, tādēļ lauku teritorijā ir nepieciešams papil-
dus attīstīt arī citas nozares.

Jaunie noteikumi nosaka kārtību, kādā piešķir valsts un ES atbalstu ie-
guldījumiem ar lauksaimniecību nesaistītu darbību radīšanā un attīstīša-
nā atklāta projektu iesniegumu konkursa veidā. Piedalīties projektu kon-
kursā varēs saimnieciskās darbības veicēji, kuri ir deklarēti vai kuru uz-
ņēmums ir reģistrēts lauku teritorijā. Atbalsts būs gan saimnieciskās dar-
bības attīstībai un dažādošanai, gan tūrisma aktivitāšu veicināšanai.

Atbalsta pretendenti nosacīti iedalāmi divās daļās. Viena – saimniecis-
kās darbības veicēji, kuri jau nodarbojas ar lauksaimniecību, varēs dažā-
dot savu saimniecisko darbību. Otra – uzņēmēji, kuri nav lauksaimnieki,
varēs attīstīt savu saimniecisko darbību nelauksaimnieciskajās nozarēs. Visiem
pretendentiem atbalsts būs jaunu darbavietu radīšanai un uzņēmējdarbī-
bas attīstīšanai gandrīz vai visās tautsaimniecības jomās, izņemot atbalsta
pretendentus, kuri vēlēsies, piemēram, attīstīt ogļrūpniecību, tērauda ražošanu,
komercpārvadājumus u.c. jomas, kas arī uzskaitītas noteikumos. Jaunie no-
teikumi arī nosaka, kādiem kritērijiem jāatbilst ražotājam, lai varētu pie-
teikties atbalstam, kādi ir iesniedzamie dokumenti un pieteikšanās kārtī-
ba, attiecināmās izmaksas, un citus nosacījumus atbalsta saņēmējiem.

Informē Zemkopības ministrija

Par sezonas laukstrādnieku nodokli
Lauksaimnieki drīkst nodarbināt strādniekus, kuru darba samaksai pie-

mēro sezonas laukstrādnieku ienākuma nodokli.
Nodokļa likme, kuru piemēro sezonas laukstrādnieka ienākumam, ir

15%. Ja, piemēram, strādniekam par dienu ir aprēķināti 10 eiro, tad no-
doklis ir 1,50 eiro, bet strādnieks saņems 8,50 eiro.

Vienā dienā persona kā sezonas laukstrādnieks var tikt nodarbināta ti-
kai pie viena ienākuma izmaksātāja. Tas ir, nevar būt situācija, kad per-
sona par dienas pirmo pusi saņem sezonas laukstrādnieka ienākumu pie
viena saimnieka, bet par dienas otro pusi – pie cita.

Darbi, kuros sezonas laukstrādnieku drīkst nodarbināt: augļu koku, ogu-
lāju un dārzeņu sēja vai stādīšana, sējumu un stādījumu kopšana, ražas
novākšana, augļu, ogu un dārzeņu šķirošana.

Sezonas laukstrādnieku ienākuma izmaksātajam kārtējā gadā ir jāpiesa-
ka lauksaimniecībā izmantojamās zemes platības vienotam platību maksā-
jumam un vienotā platību maksājumu pieteikumā ir jābūt norādītam vismaz
vienam kultūrauga kodam, kas ir minēts MK noteikumu Nr. 166 pielikumā.

Laika posms, kurā sezonas laukstrādniekus drīkst nodarbināt, ir no 1.
aprīļa līdz 30. novembrim. Kopumā sezonas laikā 1 persona kā sezonas
laukstrādnieks drīkst būt nodarbināta ne vairāk kā 65 dienas. Kopā sezo-
nas laikā kā sezonas laukstrādnieka ienākumu 1 persona drīkst saņemt ne
vairāk kā 3000 eiro.

Sezonas darbu veikšanas dienā ienākuma izmaksātājs pirms darba uz-
sākšanas reģistrē sezonas laukstrādnieku LAD informācijas sistēmā, no-
rādot maksātāja vārdu, uzvārdu, personas kodu, ienākuma gūšanas die-
nu un noslēgtā līguma formu (rakstveidā noslēgts darba līgums vai raks-
tveidā vai mutvārdos noslēgts uzņēmuma līgums). Katras dienas beigās
šajā sistēmā ir jānorāda katram strādniekam aprēķinātā atlīdzība.

Reizi mēnesī – 5 darbdienu laikā pēc ienākuma gūšanas mēneša pē-
dējās dienas laukstrādnieku nodarbinātājs apstiprina un iesniedz VID dar-
ba devēja ziņojumu par pārskata mēnesī lauksaimniecības sezonas dar-
bos nodarbinātajām personām, šo personu ienākumu un aprēķināto sezonas
laukstrādnieku ienākuma nodokli, kā arī tā sadalījumu pa budžetiem.
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“Makbets” Ludzas variantā
Turpinājums no 1. lappuses
Irēna Bule: “Makbetu” pirmo reizi izlasīju 12 gadu vecumā. Toreiz

daudz ko nesapratu, bet jau tad traģēdija mani fascinēja – īpaši galvenā
varoņa tēls. Vēlāk esmu to pārlasījusi neskaitāmas reizes. Tā arī radās
doma izveidot skolēniem mācību filmu, lai ieinteresētu viņus par Šek-
spīra daiļradi un bagāto Šekspīra valodu.  Lai gan jau sākumā apzinā-
jos, ka būs grūti, darbs izrādījās vēl sarežģītāks. Tomēr tas bija ļoti aiz-
raujošs un radošs laiks gan man, gan visai filmēšanas grupai. Esmu ļoti
pateicīga Edmundam, kurš uzņēmās šīs trakās idejas realizēt dzīvē un at-
rada tam laiku. Ļoti talantīgi izrādījās mani skolēni, iejūtoties traģēdijas
lomās. Jau pašā sākumā zināju, kuram uzticēšu titullomu. Un Arturs ma-
nas cerības attaisnoja. Pirmā plāna lomās vēl iejutās Evija Vasiļonoka,
Raivis Filimonovs un Aigars Luckāns. Daudzus savus skolēnus iepazi-
nu kā no jauna.

Protams, skatītāju vēr-
tējums var būt ļoti atšķi-
rīgs, bet jāatceras, ka
mūsu komandā nav ne-
viena profesionāļa. Tas ir
mūsu radošais eksperi-
ments Šekspīra daiļrades
izpratnē, un tā arī jāuztver.

Lasot par jaunām fil-
mām, parasti tiek runāts arī par budžetu, kas sasniedz astronomiskas
summas.  Mūsu gadījumā filmēšana balstās uz skolēnu brīvprātīgo dar-
bu, un filmu varētu nosaukt par gandrīz bezbudžeta. Pašvaldība atbalstīja
filmas ideju Mazo kultūras projektu konkursā un piešķīra 257 eiro, BJC
atbalstīja filmas uzņemšanu no sava budžeta.

Paldies visiem uzņēmējiem un iestāžu vadītājiem, kuri bez atlīdzības
ļāva filmēt savās telpās, skolotājiem, kas mūs atbalstīja!”

31. maijā LPĢ notika filmas prezentācijas pasākums, kas ļāva gūt
priekšstatu par šo darbu. Filmēšanas komanda saņēma apliecinājumus
par brīvprātīgo darbu un kā mazu atmiņu – krekliņus ar projekta sim-
boliku. Redzētie kadri ieintriģēja. 

Gaidīsim pirmizrādi!
Vanda Žulina

Mūzikas apgūšana bērniem un jauniešiem palīdz
ne vien attīstīt viņu mākslinieciskās iemaņas un iz-
pratni par kultūru, bet arī ir ieguldījums viņu talan-
tu attīstībā jebkurā dzīves jomā. Mūsdienās ir daudz
dažādu aizraujošu lietu, kas bērniem šķiet intere-
santākas un lietderīgākas par nodarbošanos ar mū-
ziku, spēlēšanu pūtēju orķestrī. Tieši tāpēc tika sa-
gatavots projekts, kas tiek balstīts uz to, lai veicinātu
bērnos un jauniešos interesi pilnveidot profesionā-
lās mūzikas programmas apguves zināšanas un pras-
mes, kas savukārt kalpos kā sava veida pamudinā-
jums karjeru saistīt ar pūšaminstrumentu spēli, ba-
gātinot Latvijas akadēmiskās mūzikas pasauli. Projekts
„Ludzas Mūzikas pamatskolas materiāli tehniskās bā-
zes uzlabošana mūzikas izglītības pilnveidošanai”  tika
iesniegts Valsts kultūrkapitāla fonda mērķprogram-
mas „Mūzikas un dejas mākslas izglītības iestāžu ma-
teriāli tehniskās bāzes uzlabošana” projektu konkursā
un guva atbalstu. 

Ludzas Mūzikas skolā pūšaminstrumentu noda-
ļā mācās 48 audzēkņi, apgūstot flautas, saksofona,
mežraga, trompetes, klarnetes un eifonija spēli. Skolā
darbojas vairāki muzikālie kolektīvi, tostarp arī pū-
tēju orķestris, kurā spēlē 26 audzēkņi. Orķestris di-
bināts, lai audzēkņi varētu apgūt nepieciešamās ie-
maņas kolektīvajā muzicēšanā un piedalīties skolas,
pilsētas, novada rīkotajos pasākumos. Daudz inte-
resantāk, patīkamāk un kvalitatīvāk ir apgūt instru-
menta spēles prasmes, izmantojot jaunus mūzikas ins-
trumentus.

Īstenojot projektu un iegādājoties jaunus mūzikas
instrumentus: alta saksofonu un flautu, tiks uzlabo-
ta Ludzas Mūzikas pamatskolas materiāli tehniskā
bāze, nodrošināts kvalitatīvāks mācību process, vei-
cināta audzēkņu radošā izaugsme un sekmēta pro-
fesionālās mūzikas izglītības attīstība Ludzas nova-
dā. Ludzas Mūzikas pamatskolas audzēkņiem tiks dota
iespēja, kvalitatīvāk apgūt mūzikas programmas, tiks
atvieglots nodarbību vadīšanas un organizēšanas pro-

cess pedagogiem. Ludzas Mūzikas pamatskolā ir lie-
liski un radoši pedagogi un muzikālo kolektīvu va-
dītāji, kas arī ar šī brīža iespējām spēj audzēkņus un
kolektīvus sagatavot labam sniegumam.
Pūšaminstrumentu programmu audzēkņi veiksmīgi
startē daudzos konkursos, cerēsim arī turpmāk viņu
sasniegumi iepriecinās ludzāniešus pārstāvot dzim-
to novadu ne vien Latvijas valsts robežās rīkotajos
pasākumos, bet arī ar lepnumu nesīs Latvijas un
Ludzas vārdu ārpus tās.

Ilona Mekša, 
projektu vadītāja 

Šis projekts tiek realizēts ar Valsts
Kultūrkapitāla fonda un 
Ludzas novada pašvaldības 

finansiālu atbalstu

Ludzas Mūzikas skolai jauni
mūzikas instrumenti

     

14. maijā projekta “Dzīvesprieks
ir kustībā” ietvaros Isnaudas Tautas
nams organizēja sporta un kultūras
pasākumu Martišu Liepu parkā.
Piedalījās 3 komandas katrā 8 cil-
vēki: no Martišiem – “Martišu
Mafia”, komandas kapteinis Raivis
Fiļimonovs, no Istalsnas
“Timurieši”, komandas kapteinis
Vjačeslavs Golubevs un no Ludzas
“LudzaTV” un jauniešu domes ko-
manda ”Darba grupa”, kapteinis
Edmunds Kadakovskis.

Vēlme rīkot šādu pasākumu ra-
dās, tautā dzirdot, ka jaunieši ir pa-
sīvi, svarīga loma viņu dzīvē ir plan-
šetēm un mobilajiem telefoniem.
Tāpēc šoreiz gribējās būt pietieka-
mi gudriem un viltīgiem, lai spētu
jauniešu uzmanību pievērst kam ci-
tam, paspēlēt kādu spēli ārpus vir-
tuālās vides.

Ievadvārdus un laba vēlējumus,
atklājot sporta sacensības, klāte-
sošajiem teica Isnaudas pagasta pār-
valdes vadītāja Antoņina Sjakste,
uzrunāja Ludzas sporta skolas di-
rektore Elēna Fjodorova un
Isnaudas tautas nama vadītāja Biruta
Jermaka.

Notika vairākas sacensības: vo-
lejbols, basketbola soda metieni, ša-
ušana, orientēšanās, komandu sta-
fete, virves vilkšana. Paldies sa-
censību tiesnešiem Jurijam
Prigunam, Edgaram Brilim, Ērikam
Guitanam, Andrim Vengram,
Viktoram Dolgilevičam. 

Kopvērtējumā 1. vietu izcīnīja
“Timurieši” no Istalsnas, 2. vietu –
Ludzas komanda, 3. – “Martišu
Mafia”. Katra komanda tika ap-
balvota ar sporta kausu un diplomu.

Katrs komandas dalībnieks saņēma
Isnaudas tautas nama pateicību, me-
daļu un pārsteiguma balvu.

Paldies Edmunda komandai:
Raivim Korņejevam, Raivim
Isakovičam, Anastasijai Afanasjevai,
Ērikai Podniecei, Lindai Mičulei,
Kristiānai Kopeika, Aigaram
Luckānam, Anastasijai Drozdovai,
Vjačeslavam Rutkam.

Paldies Raivja komandai:
Vitālijam Gusenkovam, Artim
Pudānam, Maksimam Mihņo -
nokam, Artim Laganovskim,
Vadimam Kravčenko, Markam
Katkovskim, Anatolijam
Aleksandrovam, Alvim Sarkanim. 

Paldies Vjačeslava komandai:
Armandam Kapustānam, Igoram
Golubevam, Konstantīnam
Nazarovam, Kasparam Ragelim,
Jānim Dalibam, Agrim Dalibam,
Ričardam Kondalovam, Arnim
Policānam.

Liels paldies par sadarbību un at-
balstu Ludzas sporta skolai, direk-
torei Elēnai Fjodorovai un trenerei
Olgai Neško.

Sports pilnveido sadarbības

prasmes, māca uzņemties atbildī-
bu par komandas rezultātu, tas ir ļoti
svarīgi jauniešu turpmākajā dzīvē,
gan uzsākot sporta gaitas, gan ik-
dienā – mācoties, brīvajā laikā, vē-
lāk strādājot visdažādākos darbus.
Kolektīvi sporta pasākumi attīsta sa-
skarsmes spējas, rada kopības sa-
jūtu, iemāca jauniešus izprast un cie-
nīt citus.

Visu sporta sacensību laikā bija
daudz līdzjutēju. Paldies visiem, kas
atnāca atbalstīt savējos. Paldies
Isnaudas pagasta pārvaldei. Paldies
Ainai Kazlovskai par garšīgo skā-
beņu zupu, Ainai Patumsei, šoferim
Aivaram Piterānam, Istalsnas klu-
ba vadītājam Imantam Bogomolam.
Nedrīkst aizmirst simtlatniekus, kas
sakopa Martišu Liepu parku.
Paldies viņiem!

Vislielākais paldies Ludzas no-
vada pašvaldībai par izsludināto
Mazo kultūras projektu konkursu,
ko varējām realizēt. 

Biruta Jermaka,
Isnaudas Tautas nama 

vadītāja

Izsludināta Latgales NVO
projektu programma 2016

Oskars Zuģickis,
“Dienvidlatgales NVO atbalsta centrs” koordinators
Dienvidlatgales NVO atbalsta

centrs š.g. 2. jūnijā izsludina
„Latgales NVO projektu pro-
grammu 2016“, kuras mērķis ir
veicināt pilsoniskās sabiedrības ini-
ciatīvas, iedzīvotāju līdzdalību un starpkultūru dialogu, tai skaitā ma-
zākumtautību darbu Latgales plānošanas reģionā. Kopā konkursam pie-
ejami 24 000 EUR, kas sadalīti trim atbalsta jomām:

Pilsoniskās sabiedrības iniciatīvu atbalsta projektiem (8 000 EUR),
Starpkultūru dialoga atbalsta projektiem (8 000 EUR),
Mazākumtautību NVO atbalsta projektiem (8000 EUR).
Vienam projektam maksimāli pieejami 3000 EUR, termiņš projektu

iesniegšanai ir 2016. gada 6. jūlijs pl.: 16:00. 
Projekts notiek LR Kultūras ministrijas un biedrības “Dienvidlatgales

NVO atbalsta centrs” savstarpēji noslēgtā līguma par atsevišķu valsts
pārvaldes uzdevumu veikšanu pilsoniskās sabiedrības attīstības un starp-
kultūru dialoga jomā (2.5.-8-18) ietvaros.

Konkursa nolikums, pieteikuma veidlapa un vērtēšanas kritēriji ir
pieejami mājas lapās www.nvoc.lv un www.latgale.lv. 

Eiropas dabas vizītkartes
Projekta EDIC Austrumlatgalē ietvaros Ludzas pilsētas galvenajā bib-

liotēkā noritēja pasākums Ludzas pilsētas ģimnāzijas vasaras nomet-
nes dalībniekiem (vadītāja – skolotāja I. Gavarāne) “Eiropas dabas vi-
zītkartes”. Tā gaitā bērni iepazinās ar ES valstu dabas simboliem – pu-
ķēm, putniem, dzīvniekiem. Pasākuma laikā bērniem bija dots uzde-
vums: sameklēt informāciju par dažādiem valstu simboliem un prezentēt
tos. Pēc tam tika sarīkota radošā darbnīca, kuras gaitā no plastmasas
podiņiem bērni meistaroja trollīšus – ES ziemeļvalstu simbolus. 

Pasākuma vadītāja Ilga Kaupuža

Dzīvesprieks ir kustībā
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Lai īstenotu Āfrikas cūku mēra
(ĀCM) un Klasiskā cūku mēra iz-
platības draudu ierobežošanas pa-
sākumus Latvijā, veikti grozījumi
tiesību aktos par meža cūku me-
dīšanu. Izmaiņas paredz nodroši-
nāt intensīvu mežacūku medību
procesu, kā arī vienmērīgu medī-
bu slodzi visās platībās, kurās me-
žacūkas objektīvi var atrasties.

Noteikti pienākumi:
Valsts meža dienestam – lemt

par atbildīgā medību tiesību lietotāja
(mednieku kluba) noteikšanu platī-
bās, kurās līdz šim mežacūkas me-
dīt nedrīkstēja, un par pieņemto lē-
mumu informēt zemes īpašniekus;

Medniekiem – medīt mežacū-
kas atbilstoši Valsts meža dienes-
ta noteiktajam minimālajam no-
medīšanas apjomam, pirms katrām
medībām informējot attiecīgos ze-
mes īpašniekus, vienlaikus ievē-
rojot medību un ieroču aprites jo-
mas prasības;

Zemes īpašniekiem, kuru in-
tereses ir aizskāris VMD lēmums
– neliegt mežacūku medības vai
neradīt tām šķēršļus attiecīgajās te-
ritorijās.

Informējam, ka katram lēmu-
mam par medību ierobežoju-
miem jābūt rūpīgi pārdomātam.
Praksē ir pierādījies, ka teritorijās,
kurās ierobežojumi ieviesti vai tiek
uzturēti no zemes īpašnieku puses,

pieaug savvaļas medījamo dzīv-
nieku blīvums, un attiecīgi saasi-
nās konflikts starp savvaļas dzīv-
nieku un sabiedrības interesēm,
piemēram, postījumi un slimību iz-
platības riski. 

Pieņemot jebkuru ar medībām
saistītu lēmumu, vienlaikus jāvērtē
ne tikai sabiedrības drošība, va-
doties pēc medību šaujamieroču vai
rīku pielietošanas riska, bet arī ie-
spējamie savvaļas medījamo dzīv-
nieku postījumu riski, apdraudē-
jums ekoloģiskajai stabilitātei un
sabiedrības interesēm. 

Katrs zemes īpašnieks tiek aici-
nāts iecietīgi izturēties pret med-
niekiem un medībām, jo pret me-
dībām pieņemtie lēmumi un rīcība
ietekmē daudz plašākas teritorijas par
vienu konkrētu īpašumu. Jāuzver, ka
slimību izplatības ierobežošana un
gala rezultātā tās izskaušana ir visas
sabiedrības interesēs.

Medniekam, ja vien tas nav sa-
skaņots ar attiecīgās zemes īpaš-
nieku, nav atļauts pārvietoties ar au-
totransportu ārpus ceļiem vai da-
biskajām brauktuvēm, kurt uguns-
kurus, cirst kokus, ierīkot atpūtas
vietas, barotavas, būvēt medību in-
frastruktūru un veikt ar medību pro-
cesu tieši nesaistītas darbības. Tas
nozīmē, ka zemes īpašnieks var liegt
darbības, kuras tiešā veidā neiero-
bežo medību norisi – nepadara meža

cūku medības neiespējamas.
Ja tomēr pēc medībām tiek kon-

statēti kaitējumi īpašumam, pie-
mēram, jaunaudžu bojājumi, iz-
mesti atkritumi, izbradātas vai iz-
braukātas mežam piegulošas lauk-
saimniecības zemes, īpašnieks var
vērsties ar iesniegumu Valsts po-
licijā, Valsts meža dienestā, kā arī
informēt attiecīgā novada Medību
koordinācijas komisiju un pieprasīt
atlīdzināt zaudējumus civiltiesis-
kā kārtā.

Medību biodrošība paredz, ka
aizliegts atstāt mežā medījumu bla-
kusproduktus – dzīvnieka iekšējos
orgānus, ādu u.c., tie jāsadedzina,
jāaprok vai jāievieto speciāli tam
paredzētos konteineros. Saskaņā ar
pašreiz spēkā esošo vienošanos
starp Pārtikas un veterināro die-
nestu un Latvijas Pašvaldību sa-
vienību, mežacūku līķu savākša-
nu ĀCM skartajās un riska zonās
organizē vietējā pašvaldība.
Mežacūku līķus atļauts aprakt mežā
uz vietas, vai, ja aprakšana nav ie-
spējama, tad līķus savāc un nogā-
dā uz tuvāko savākšanas punktu,
kur ievieto konteineros, pēc kā tos
nogādā uz blakusproduktu pār-
strādes uzņēmumu.

Sagatavoja Zemkopības 
ministrijas Preses un sabiedrisko

attiecību nodaļa

Par meža cūku medīšanu Āfrikas
cūku mēra izplatības periodā

Ņukšos maina pasta nodaļas
darbības modeli

VAS “Latvijas Pasts” informē

Ievērojot reālo pasta pakalpojumu pieprasījumu Ludzas nova-
da Ņukšu pagastā, no 2016. gada 13. jūnija pasta pakalpojumi šajā
teritorijā tiks nodrošināti pasta pakalpojumu sniegšanas vietā
Pagastmāja katru darbdienu no plkst.11 līdz 12. Iedzīvotāji arī tur-
pmāk saņems visus pasta pakalpojumus, kas bija pieejami līdzši-
nējā nodaļā, vai arī varēs izvēlēties saņemt tos pie pastnieka savā
dzīvesvietā.

Zemā pasta pakalpojumu pieprasījuma dēļ, kas Ņukšos vidēji ne-
sasniedz pat vienu darījumu darbdienā un rada ikgadējos zaudējumus
Latvijas Pastam vairāk nekā 5000 eiro apmērā, tiek mainīts pasta no-
daļas darbības modelis, bet iedzīvotājiem arī turpmāk būs pieejami visi
nepieciešamie pasta pakalpojumi. 

Tāpat kā līdz šim, jaunajā pasta pakalpojumu sniegšanas vietā ie-
dzīvotājiem būs pieejami visi pasta pakalpojumi un arī citi pakalpoju-
mi, kurus nodrošina Latvijas Pasts: preses izdevumu abonēšana, vien-
kāršu un ierakstītu iekšzemes un pārrobežu vēstuļu korespondences sa-
ņemšana un nosūtīšana, iekšzemes un pārrobežu pasta paku saņemša-
na un nosūtīšana, pastmarku un aplokšņu iegāde, iemaksas Pasta no-
rēķinu sistēmas (PNS) kontā, naudas pārvedumu izmaksa, komunālo
maksājumu un citu rēķinu apmaksa, komercpreču iegāde mazumtird-
zniecībā.

Jebkuram reģionu iedzīvotājam jau patlaban ir plašas iespējas sa-
ņemt nepieciešamos pasta pakalpojumus arī pie pastnieka tieši savā dzī-
vesvietā, ja ir grūtības nokļūt uz pasta pakalpojumu sniegšanas vietu
ārpus mājām. Pastnieks klienta dzīvesvietā nodrošina naudas pārvedumu
un pensijas saņemšanu, komunālo un citu rēķinu apmaksu, pastmarku
un aplokšņu iegādi, pastkaršu un vēstuļu nosūtīšanu, preses izdevumu
abonēšanu, sūtījumu piegādes pieteikšanu mājās, iemaksu veikšanu PNS
kontā u.c. 

Saņemot aicinājumu par reģistrēta sūtījuma saņemšanu, iedzīvotā-
jiem ir iespēja pieteikt bezmaksas sūtījuma saņemšanu Ņukšu pasta pa-
kalpojumu sniegšanas vietā, iepriekš zvanot pa tālruni 65722290 un no-
rādot datumu, kurā klients vēlas saņemt pasta sūtījumu.  Savukārt, ap-
meklējot Ludzas 1. pasta nodaļu, sūtījumu saņemšana ir iespējama kat-
ru darbdienu no plkst.8 līdz 18 un sestdienās no plkst.9 līdz 13 bez ie-
priekšēja pieteikuma. 

Ņukšu pagasta iedzīvotāji ir informēti par pasta pakalpojumu sa-
ņemšanas iespējām pēc 13. jūnija, saņemot informatīvus paziņojumus
savās pastkastītēs.

Precizē atbalsta piešķiršanas
kārtību jaunajiem
lauksaimniekiem

uzņēmējdarbības uzsākšanai
Otrdien, 7. jūnijā, valdība atbalstīja Zemkopības ministrijas (ZM)

sagatavotos grozījumus noteikumos, kas nosaka atbalsta piešķiršanas
kārtību jaunajiem lauksaimniekiem uzņēmējdarbības uzsākšanai. Izmaiņas
noteikumos sagatavotas, lai precizētu un vienkāršotu atbalsta piešķir-
šanas kārtību.

Izmaiņas atbalsta piešķiršanas kārtībā nosaka, ka turpmāk papildu
punkti tiek piešķirti atbalsta pretendentiem, kuru saimniecības pamat-
darbības nozare ir augļkopība, lopkopība vai dārzeņkopība. Jaunie no-
sacījumi tiks piemēroti nākamajās projektu iesniegumu pieņemšanas
kārtās. Izmaiņas arī paredz vienkāršotu atbalsta pieprasījuma veidla-
pu atbalsta saņemšanai.

Saskaņā ar Eiropas Komisijas lēmumu atbalstīt tos, kas saimniecī-
bas dibināšanu vēl nav pabeiguši, atbalsta piešķiršanas kārtībā preci-
zēts, ka jaunajam lauksaimniekam pieteikšanās brīdī ir jāatrodas sa-
imniecības dibināšanas (setting-up) procesā. 

Tā kā saimniecības, kas nodarbojas ar gaļas liellopu audzēšanu, aitkopību
vai ilggadīgo stādījumu audzēšanu, stabilus ienākumus var gūt tikai sa-
vas darbības 3. vai 4. gadā, izmaiņas atbalsta piešķiršanas kārtībā paredz,
ka šiem darījumdarbības plāniem īstenošanas termiņš ir četri gadi.

Tāpat nosacījumos precizēts, kā tiek aprēķināts saimniecības eko-
nomiskais lielums standarta izlaides vērtībā (SI). Atbalsta piešķiršanas
kārtībā noteikts, ka SI aprēķināšanai tiek izmantoti tādi saimniecības
ražošanas resursi, kuri tiek izmantoti saimnieciskajā darbībā un no ku-
riem tiek gūts ekonomiskais labums. 

Jau ziņots, ka atbalsts jaunajiem lauksaimniekiem uzņēmējdarbības
uzsākšanai ir noteikts 40 000 eiro vienreizēja maksājuma veidā, kas tiks
izmaksāts divās daļās. Plānots, ka atbalsts jaunajiem lauksaimniekiem
veicinās jauniešus veidot jaunas vai pārņemt lauku saimniecības savā
īpašumā.

Izmaiņas kārtībā stāsies spēkā pēc to publicēšanas oficiālā izdevu-
ma „Latvijas Vēstnesis” interneta vietnē www.vestnesis.lv. Plašāka in-
formācija par grozījumiem Ministru kabineta (MK) 2015. gada 16. jū-
nija noteikumos Nr. 323 “Valsts un Eiropas Savienības atbalsta piešķiršanas
kārtība pasākuma “Lauku saimniecību un uzņēmējdarbības attīstība”
apakšpasākumā “Atbalsts jaunajiem lauksaimniekiem uzņēmējdarbī-
bas uzsākšanai”” pieejama MK interneta vietnē.

Sagatavoja Zemkopības ministrijas 
Preses un sabiedrisko attiecību nodaļa

7. jūnijā Ludzas novada Bērnu un jauniešu
centrs sadarbībā ar LUC (Latgales uzņēmēj-
darbības centru) rīkoja semināru jauniešiem par
uzņēmjdarbības pamatiem. Seminārā tēma – ar
ko jārēķinās un kādi faktori jāizvērtē, uzsākot savu
uzņēmējdarbību. 

Tika apskatīti jautājumi, kā noformulēt savu biz-
nesa piedāvājumu, kā atrast klientus un jaunus tir-
gus saviem pakalpojumiem vai precei, kā veidot dar-
binieku komandu, kā veikt nepieciešamās reģistrā-
cijas formalitātes ar valsts institūcijām, kā arī tika ru-
nāts par finansējuma un citiem atbalsta veidiem, kas
pieejami saimnieciskās darbības uzsākšanai vai pa-
plašināšanai.

Semināra laikā LUC komercdarbības konsultants
Valdis Mitenbergs sniedza aktuālu informāciju par uz-
ņēmējdarbības pamatiem, kā arī par finanšu un cita
veida atbalsta piesaistes iespējām savas uzņēmēj-
darbības uzsākšanai.

Jauniešiem tika piedāvāta arī iespēja ieklausīties
praktiskos padomos attiecībā uz to, kā būtu racionālāk
organizēt savu biznesu, kur gūt informāciju un kā ana-
lizēt tirgus situāciju, un izvērtēt riskus izvēlētajā no-
zarē, lai veidotu pamatu ekonomiski efektīvu biznesa

lēmumu pieņemšanai. Tāpat tika sniegti skaidroju-
mi par projekta pieteikuma aizpildīšanu.

Seminārā piedalījās un par savu pieredzi pastās-
tīja arī jaunie uzņēmēji no 3 novadiem – Gunta Nagle
no Kārsavas, Velga Krukovska no Rēzeknes nova-
da, kā arī Ludzas novada jaunais uzņēmējs Dagnis
Tihovskis.

Informē  Igors Malzubs, Ludzas BJC Jaunatnes
lietu speciālista p.i.

Noticis seminārs jauniešiem par
uzņēmējdarbības pamatiem

Lauku atbalsta dienests (LAD) izsludina projek-
tu iesniegumu pieņemšanu Eiropas Savienības Eiropas
Lauksaimniecības fonda lauku attīstībai (ELFLA) un
Lauku attīstības programmas (LAP) pasākumā
„Ieguldījumi meža platību paplašināšanā un meža dzī-
votspējas uzlabošanā“.

Otrās kārtas projektu iesniegumu pieņemšana no-
tiks no 2016. gada 27. jūnija līdz 2016. gada 27. jū-
lijam ar kopējo publisko finansējumu EUR 9,5 milj,
attiecīgi apakšpasākumam:

“Meža ieaudzēšana” – EUR 4000000,
“Meža ugunsgrēkos un dabas katastrofās iznīci-

nātu mežaudžu atjaunošana” – EUR 500000,
“Ieguldījumi meža ekosistēmu noturības un eko-

loģiskās vērtības uzlabošanai” – EUR 5000000.
Plašāku informāciju par ES atbalstu var uzzināt

MKPC nodaļās un bezmaksas informatīvajos semi-
nāros.

Valdība atbalstīja grozījumus noteikumos Nr. 455
“Kārtība, kāda piešķir, administrē un uzrauga valsts
un Eiropas Savienības atbalstu pasākumā «Ieguldījumi

meža platību paplašināšanā un mežu dzīvotspējas uz-
labošanā” īstenošanai”.

Galvenie grozījumi veikti projektu atlases kritē-
rijos, lai dotu līdzvērtīgas iespējas saņemt finansē-
jumu gan mazajiem, gan lielajiem meža īpašniekiem.

Grozījumi paredz, ka atbalstu nevarēs saņemt par
kociņu atbrīvošanu no lakstaugiem (agrotehnisko kop-
šanu). Atbalstu par jaunaudžu retināšanu varēs sa-
ņemt tikai tad, ja konkurējošo koku skaits tiks sa-
mazināts vismaz par 500 kokiem uz hektāra vai aug-
šanas telpa tiks atbrīvota no bieza vai vidēja bieza
krūmu aizzēluma.

Tā kā pirmajā kārtā austrumu reģionā nebija ie-
spēja realizēt aktivitātes, kas saistītas ar stādīšanu,
jo nebija pieejams atbilstošās kategorijas stādāmais
materiāls, tad grozījumi paredz, ka meža atjaunoša-
nai un nomaiņai varēs izmantot stādāmo materiālu
ar kategoriju “izcelsmes vieta zināma”, bet meža ie-
audzēšanai kategorijas paliek nemainīgas.

Informē Latvijas Lauku konsultāciju 
un izglītības centrs

Izsludināta otrā pieteikšanās kārta uz ES atbalstu
mežsaimniecībā
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SKOLU DZĪVE

Tā jau ir pieņemts, ka katrs
cilvēks kalendārā gada beigās
atskatās uz paveikto un cenšas
atcerēties visu, kas izdevies īpa-
ši labi, bet pedagogiem ir sava
atskaites vienība – mācību gads.
Pirmsskolas pedagogiem tas, kā
vienmēr, sagādājis daudz po-
zitīvu, radošu un kolektīvās ro-
sības pilnu notikumu. Šoreiz
gribas atcerēties dienu, kad sa-
ule beidzot atmodināja pavasari.

Aprīļa pēdējā sestdienā virs
Ludzas 4.PII “Pasaciņa” plīvoja
divu valstu karogi. Tur pulcē-
jās 40 pedagogi, lai draudzīgā
un mājīgā gaisotnē dalītos ar ik-
dienas darbā gūto pieredzi.

II Starptautiskā pirmsskolas izglītības pedagogu
konference “Novitāšu izmantošana pirmsskolas iz-
glītības procesā, attīstot izglītojamo pētnieciskās pras-
mes dabaszinībās” tika organizēta kā Ludzas, Ciblas
un Zilupes novadu pirmsskolas izglītības iestāžu me-
todiskās apvienības pasākums. 

Jāpiemin, ka 2015./2016.m.g. iepriekš minēto no-
vadu pirmsskolas izglītības iestādes, t.sk. Ludzas pil-
sētas 4.PII “Pasaciņa” savā darbā orientējās uz se-
kojošām prioritātēm:

Izvirzīto mērķi – Izglītības kvalitātes paaugsti-
nāšana, attīstot izglītojamiem pētnieciskās prasmes
dabaszinībās un veidojot saudzīgu attieksmi pret dabu;

Gada tēmu – Apkārtējās vides un dabas izzināšana
praktiski – radošā rotaļnodarbībā, rūpējoties par savu
un citu drošību.

līdz ar ko konference izvērtās par apkopojumu pa-
veiktajam šajā mācību gadā. 

30. aprīlī pirmsskolas skolotāju pieredze tika iz-
klāstīta 15 prezentācijās, t.sk. 5 uzstāšanās no Ludzas
pilsētas PII „Rūķītis“, 3. PII „Namiņš“ un 4.PII

„Pasaciņa“ pedagogiem, 2 – Preiļu pirmsskolas iz-
glītības iestādes „Pasaciņa“ un 8 vērtīgus lasījumus
sniedza skolotāji no sadraudzības bērnudārza
“Varpelis” (“Zvaniņ”) no Lietuvas Republikas pil-
sētas Rokiški. Klausītāju pulku kuplināja pārstāvji
no Briģu un Ciblas novadu pirmsskolas izglītības ie-
stādēm.

Dienas gaitā, kas tika plānota no rīta 9:30 līdz pat
18:30 vakarā, pedagogi varēja ne vien gūt zināšanas
par daudzveidīgiem jauniem darba paņēmieniem un
pārliecināties par sen zināmu metožu aktualitāti dar-
bā ar mūsdienu bērniem, bet arī brīvi komunicēt ar
viesmīlīgajām Ludzas pilsētas PII “Pasaciņas” un PII
“Rūķīša” skolotājām, dodoties ekskursijās pa šo ie-
stāžu mājīgajām grupiņām.

Rezumējot dienas darbu, konferences dalībnieki
atzina, ka tāda veida pedagogu izglītošanās ir neiz-
mērojami vērtīga, jo reāla, aprobēta darba pieredze
tiek nodota no praktiķa praktiķim.

Inga Loseviča,
Ludzas pilsētas 4. PII “Pasaciņa” 

pirmsskolas skolotāja

Pirmsskolas pedagogi mācību
gadu noslēdz ar konferenci

Anketa par izglītības kvalitāti
Ludzas novada izglītības

iestādēs
Lūdzam sniegt atbildes uz mūsu jautājumiem un līdz š.g. 21. jū-

nijam ielikt aptaujas kastītēs pagastu pārvaldēs vai Ludzas novada
pašvaldības ēkā (Raiņa ielā 16, Ludzā) 1. stāvā. Šo anketu r iespēja
aizpildīt arī Ludzas novada pašvaldības mājaslapā www.ludza.lv tieš-
saistē.

Katrā anketā sniedziet atbildes tikai par 1 izglītības iestādi. Ja iz-
glītības iestādē mācās vairāki Jūsu bērni, katrā anketā sniedziet at-
bildes tikai par 1 bērnu. Ja Jūsu bērni neapmeklē Ludzas novada iz-
glītības iestādes, ievada jautājumā miniet tikai izglītības iestādi, par
kuru gribat izteikt viedokli. 

Mans dēls  Mana meita  apmeklē
______________________________________________ 
(miniet izglītības iestādi un klasi, grupu, pulciņu vai programmu)

Izlasiet apgalvojumus un pret katru no tiem atzīmējiet 1 no 5
atbildēm, kas vistuvāk atbilst Jūsu viedoklim.

Olimpieši saņēmuši 
naudas balvas

Pamatojoties uz Ludzas novada pašvaldības nolikumu “Mācību
priekšmetu olimpiāžu un skolēnu zinātniski pētniecisko darbu kon-
kursu uzvarētāju apbalvošanas kārtība”, mācību gada noslēgumā nau-
das balvas saņēmuši vairāki desmiti novada skolēnu. Nolikums pa-
redz, ka par uzvaru mācību priekšmetu olimpiādē valstī skolēns sa-
ņem 100 eiro, par II, III vietu attiecīgi mazāk, bet par piedalīšanos
– 30 eiro.  Zinātniski pētniecisko darbu konkursa I vietas ieguvējam
valstī piešķir 70 eiro, par piedalīšanos lasījumos – 20 eiro. Par pa-
nākumiem valsts atklātajās olimpiādēs, Latgales reģiona mācību priekš-
metu olimpiādēs, reģionālajos ZPD lasījumos naudas balvas piešķir
par godalgotajām vietām: par I vietu – 30 eiro, attiecīgi par II, III
vietu un Atzinību – mazāk. 

Par šiem panākumiem apbalvoti 38 skolēni. Kopā izmaksāti 630
eiro.

Novadu apvienību mācību priekšmetu olimpiādēs naudas balva pa-
redzēta par uzrādīto labāko rezultātu olimpiādē, ja ir iegūti vismaz 50%
no maksimāli iespējamā punktu skaita. 

Par šiem panākumiem apbalvoti 18 skolēni un izmaksāti 200 eiro.
Kopējā summa naudas balvās veiksmīgākajiem olimpiešiem – 830

eiro. Visvairāk starp apbalvotajiem ir LPĢ skolēni – 42 olimpiāžu uz-
varētāji un laureāti.

Protams, galvenais ieguvums, gatavojoties olimpiādēm un rakstot
ZPD, ir zināšanas, tomēr naudas balvas apliecina, ka par centīgs darbs
un sasniegtie rezultāti var tikt arī materiāli atalgoti.

Vanda Žulina

Izlaidumi skolās jau
izskanējuši

Skolās pagājuši izlaiduma sarīkojumi. Cik tad absolventu
2015./16. mācību gadā beidz mūsu novada skolas? Lūk, skaitļi:

LPĢ – 9. klasi beidz 40; 12. klasi – 39 skolēni;
Ludzas 2. vidusskolas 9. klasi beidz 36; 12. klasi – 32 skolēni;
Istras vidusskolas 9. klasi beidz 8; 12. klasi – 11 skolēni;
Ludzas vakara vidusskolas 9. klasi beidz 5; vidusskolas atestāti pie-

teikti 30 absolventiem;
Nirzas pamatskolu šogad beidz 6; Pildas pamatskolu – 11 skolēni. 
Kopā novadā: 106 skolēni pabeidz pamatskolu, 112 – vidusskolu.

Tas ir par 31 absolventu mazāk nekā pērn.
Profesionālās ievirzes programmas apguvuši 79 skolēni: J. Soikāna

Ludzas Mākslas skolu pabeiguši 29 absolventi; Ludzas Mūzikas pa-
matskolu – 20; Ludzas novada Sporta skolu – 30 absolventi.

Sagatavoja Vanda Žulina
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1.  M an am b rn am pat k š aj  izgl t b as  ies t d .  

 

     

2.  M an s  b rn s  š aj  izgl t b as  ies t d  s a em kval it at vu 

izgl t b u.  

     

3.  Izgl t b as  ies t d es  mat eri l i t eh n is kais  n od roš in jums  ir 

piet iekams .  

     

4.  E s  regul ri s a emu in form ciju par man a b rn a 

uzved b u,  s as n iegumiem un  izgl t b as  ies t d es  r kot ajiem 

pas kumiem.   

     

5.  M an s  b rn s  izgl t b as  ies t d  j t as  d roš i.   

 

     

6.  P ed agogi pret  man u b rn u izt uras  t ais n gi.   

 

     

7.  S kol n i un  vi u vec ki vien m r var run t  par s av m 

prob l m m ar s kol ot jiem,  s kol as  d arb in iekiem un  

vad b u.  

     

8.  Izgl t b as  ies t d e vel t a piet iekamu uzman b u s kol n u 

pat riot is kajai un  t ikumis kajai aud zin š an ai.  

     

9.  Izgl t b as  ies t d e vel t a piet iekamu uzman b u ves el gam 

d z ves veid am,  fizis k m akt ivit t m un  vid es  

aizs ard z b ai.   

     

10.  J s u komen t ri,  priekš l ikumi,  v l jumi:  
____________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________ 

____________________________________________________________________________________ 

 

P al d ies ! 
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Bērnudārza
audzēkņiem – savs

festivāls
1. jūnija priekšpusdienā Ludzas parka estrādē veik-

smīgi noritēja Ludzas, Ciblas un Zilupes novadu pirm-
sskolas izglītības iestāžu audzēkņu festivāls „Kā bal-
ta puķe bērns ir uzziedējis”. Laiks bija jauks. Uz ska-
tuves – 180 dalībnieku no 9 bērnudārziem, skatītā-
ju rindās daudz līdzjutēju, vecāku. Tāds pasākums
Bērnu aizsardzības dienā Ludzā notiek jau otru gadu.
Ieguvumu daudz: bērniem – skatuves pieredze, pe-
dagogiem – iespēja baudīt sava darba augļus, vecā-
kiem – sadarbība ar savu bērnu skolotājiem un gan-

darījums par bērnu izaugsmi, visiem kopā – svētki.
Īpašā odziņa – lielās skatuves lelles, ko gatavoja

bērnu vecāki kopā ar skolotājiem. Tā veidojās uni-
kāla svētku dekorācija.

Varam būt lepni par mūsu pūtējiem
Šā gada 11. maijā Ozolniekos notika VI Mazpilsētu un lauku mūzikas skolu Pūšaminstrumentu spēles

konkurss. Ludzas Mūzikas pamatskolu pārstāvēja: flautisti Paula Baranova, Dairis Brilis (ped. Inese Apeine,
koncertmeistare Irina Kigitoviča), klarnetiste Marta Molodavčenko (ped. Arnis Krancāns, koncertmeis-
tare Irēna Ždanova), trompetists Ivars Ivulāns (ped.Romāns Seņkovs, koncertmeistare Irina Kigitoviča)
un flautiste Amanda Konovalova, kura sīvā 60 bērnu konkurencē izcīnīja 2.vietu (ped. Inese Apeine, kon-
certmeistare Irina Kigitoviča). Malacis!

PALDIES bērniem un pedagogiem par ieguldīto darbu! Varam būt lepni par mūsu pūtējiem un peda-
gogiem!

Par teicamām sekmēm, sasniegumiem Valsts mā-
cību priekšmetu olimpiādēs un ZPD konferencēs, sa-
biedrisko darbu 11 Ludzas skolu absolventi saņēma
Ministru prezidenta Pateicības vēstules. 

Tie ir Māris Lapšovs, Dana Butrima, Marija
Dergačeva, Laila Lotāne, Evija Vasiļonoka, Gunita
Misāne, Alīna Kovšele, Viktorija Matisāne – Ludzas
pilsētas ģimnāzijas absolventi;

Germans Kņazjuks, Samanta Mitčenkova,
Anastasija Afončenkova – Ludzas 2. vidusskolas ab-
solventi. 

Latgales plānošanas reģiona Pateicības raksti pie-
šķirti Germanam Kņazjukam un Samantai
Mitčenkovai (Ludzas 2. vidussk.); Mārim Lapšovam
un Raivim Filimonovam (LPĢ)

Ludzas novada domes deputāti aprīļa sēdē pieņēma
lēmumu par 12. klašu absolventu apbalvošanu iz-
laidumos. Ja, beidzot skolu, absolventa vidējā atzī-
me ir 8,5–8,9 balles, tad tiek piešķirta naudas balva
100 eiro vērtībā. Ja vidējā atzīme ir 9 vai augstāka
– 150 eiro.  Apbalvojuma mērķis – motivēt vidus-
skolēnus paaugstināt zināšanu kvalitāti un ieintere-
sēt mācīties mūsu novada vidusskolās. Mūsu nova-
dā šādas balvas tiek piešķirtas pirmo reizi.

Šajā mācību gadā LPĢ balvu 100 eiro vērtībā sa-
ņēma 8 absolventi, 150 eiro vērtībā – 4 absolventi.
Ludzas 2. vidusskolā čeku par 150 eiro saņēma 3 sko-
lēni, 100 eiro – 2 absolventi. 

Apbalvojumi absolventiem tika pasniegti izlaiduma
sarīkojumos.

Vērtīgi apbalvojumi mūsu absolventiem
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Maijā atcerējāmies divas mūsu
novadnieces, radošus cilvēkus –
dzejnieces Jeļenu Arbuzovu un
Janīnu Tabūni. Viņas abas savulaik
ir strādājušas rajona avīzes re-
dakcijā. 

Janīnai Tabūnei 11. jūnijā pa-
liktu 80. Diemžēl nu jau 14 pava-
sarus viņas vairs nav mūsu vidū.
Piemiņas sarīkojums 21. maija va-
karā Ludzas Novadpētniecības mu-
zejā ievadīja Muzeju nakti.
Muzeju nakts tēma šogad bija
“Durvis”.  Pārlasot mammas dze-
ju grāmatas, meita Vija bija atra-
dusi 15 dzejoļus, kuros jēdziens
“durvis” ir kļuvis par dzejas tēlu.
Durvis Janīnas dzejā ir kā slieksnis
no viena dzīves posma otrā, bet vis-
zīmīgākā un simboliskā nozīme,
kas atklāj Janīnas dzejas būtību, ir
labestības durvis.

Sarīkojumā skanēja Janīnas dze-
ja, dziedāja Zvirgzdenes etnogrā-
fiskais ansamblis, kuru dzejniece
ilgus gadus ir vadījusi un veidojusi
arī tautasdziesmu apdares, uzstā-
jās savulaik Janīnas izveidotais an-
samblis “Nemiers”, kas izpildīja vi-
ņas sacerētās dziesmas. No

Limbažiem bija atbraukusi dzie-
dātāja Anita Ozola. Viņa, savulaik
atklājusi, cik muzikāla ir mūsu no-
vadnieces dzeja, ir to bieži iz-
mantojusi savās dziesmās.
Dziesmas, kas tapušas ar Janīnas
tekstiem, izpildīja ludzānieši
Sergejs Šļomins un Sandra Kučāne.
Sarīkojumā kā pirmatskaņojums
skanēja Valda Nagļa tikko tapušais
veltījums dzejniecei. 

Jautrus brīžus sagādāja ciemi-
ņi no kaimiņu novada: Nautrēnu
un Miglinieku teātra kopas spēlē-
ja divus Vijas Tabūnes uzrakstītos
viencēlienus. 

Īpašas emocijas izraisīja Janīnas

Tabūnes balss ieraksts no Latvijas
radio arhīva. 

Izstādē, kas veltīta šim noti-
kumam, varēja iepazīties ar visām
Janīnas Tabūnes dzīves radošajām
jomām: dzeju, mūziku, žurnālis-
tiku, darbu jauno talantu attīstīšanā. 

Piemiņas sarīkojuma organi-
zēšanā un izstādes veidošanā vis-
lielāko darbu ieguldījuši Janīnas
bērni, bet īpaši meita Vija.

Domes priekšsēdētāja Alīna
Gendele sarīkojuma noslēgumā pa-
teicās dzejnieces ģimenei par mā-
tes daiļrades popularizēšanu un pie-
miņas saglabāšanu. 

Vanda Žulina

Pieminot Janīnu Tabūni

Esi sveicināta,
vasara! 

3. jūnijā Briģu pagastā notika Bērnu svētki “Gribas
drusku pablēņoties.”

Visi pieaugušie kaut uz stundiņu gribētu atgriez-
ties bērnībā, kad var skraidīt basām kājām pa zāli,
spēlēt ar draugiem, lēkāt un priecāties. Arī šajā kar-
stajā dienā blakus saviem bērniem bija vecāki.
Pozitīvās emocijas bērnos izraisīja pūšamā atrakci-
ja “Zīmuļu pasaule”, balvas talantīgiem zīmētājiem
zīmējumu konkursā un uzvaras jautrajā stafetē.

Pasākuma vadītāji – Bitīte un klauns Mareks, sa-
vos krāšņos tērpos darīja šos svētkus vēl skaistākus,
viņi cienāja bērnus ar konfektēm un āboliem, ar prie-
ku fotografējās ar visiem.

Zīmējumu uz asfalta konkursa tēma – “Ābols” ļāva
rādoši izpausties, zīmēja gan individuāli, gan visa ģi-
mene kopā.

Jaunie breakdance pulciņa dalībnieki Anna,
Leonīds un Dmitrijs (vad. Dmitrijs Pavlovs) uzstā-
jās ar ritmisku deju. 

Cienastam bērni vēl taisīja ezīšus no augļiem. 
Bērnu un vecāku vārdā pateicamies pasākuma or-

ganizatoriem, īpašs paldies sponsoram Valērijam
Kozlovam (“Kūdras purvs RAU”). Piepūšamā at-
rakcija priecēja bērnus trīs stundas bez maksas, tā-
pēc, ceram, visiem patika, visi varēja labi atpūsties.

Patīkami bija vērot bērnus, redzēt prieku viņu se-
jās! Novēlam visiem saulainu vasaru, spilgtas emo-
cijas, jaukas vasaras brīvdienas!

Alla Dolgovska, 
Briģu bibliotēkas vadītāja

Un tomēr kaut kas ir
palicis…

31. maijā apritēja 25 gadi kopš Jeļenas Arbuzovas nāves. Uz aiz-
lūgumu Ludzas pareizticīgo baznīcā pulcējās viņas draugi un talanta
cienītāji.

Pēc aizlūguma visi devās uz pilsētas kapiem. Tēvs Sergijs savā runā
teica, ka cilvēka dvēsele atklājas dzejā, ka arī pieminēja rakstu par pa-
reizticīgo baznīcu, publicētu krājumā “Un tomēr kaut kas ir palicis…”
Viņš ir pārliecināts, ja Jeļena Arbuzova būtu dzīva, uzrakstītu vēl daudz
rakstu par mūsu baznīcu.

Bobrovsku laulātais pāris – draudzene un klasesbiedrs – nedaudz
pastāstīja par Jeļenas jaunības gadiem, par to, kāda viņa bija.

R. Prozarkeviča, bijusī Jeļenas Arbuzovas kolēģe, pateicās visiem,
kas atcerējās un atnāca pieminēt Jeļenu Arbuzovu.

Vispasaules Publiskās
adīšanas diena

Vispasaules publiskās adīšanas dienu atzīmē-
jam kopš 2005. gada. Vienlaikus dažādās pasau-
les vietās tiek organizētas publiskas adītāju tik-
šanās, kuru mērķis ir popularizēt šo jauko laika
pavadīšanas veidu.

Biedrība „Musturprieks” aicina pievienoties 
adītāju pulciņam no plkst. 11.00!

Līdzi jāņem kāds dzijas kamols, adāmadatas vai iesāktais
rokdarbs! Priecāsimies redzēt arī līdzpaņemtos

jau pabeigtos darinājumus!
Sēdvietas būs nodrošinātas.

KULTŪRA UN SABIEDRĪBA

Muzeju naktī Ludzas novadpētniecības muzeja ap-
meklētājiem bija vienreizēja iespēja noklausīties ar-
hitekta Pētera Blūma lekciju par durvju vēsturi no
tālās senatnes līdz mūsdienām. Izrādās, ka durvju for-
ma, materiāls, no kā tās izgatavotas, rokturi, rotāju-
mi glabā sevī ļoti daudz informācijas par laikmetu,
kad tās izgatavotas, par valdošo arhitektūras stilu.
Klausoties stāstījumā un skatoties prezentāciju, ra-
dās iespaids, ka par šo tēmu varētu izdot pat encik-
lopēdiju. 

Vērojot, kādas durvis iemūžinātas fotogrāfijās, at-
miņā atausa vecvecāku lauku mājās un senajās mui-
žu ēkās redzētās. Daudzi elementi tajās, izrādās, ir
vērtība, ko mēs neesam apjautuši. 

Pētera Blūma stāstītais liek padomāt, pirms no-
mainām senču amatnieka taisītās durvis, vietā liekot
mūsdienu standartizētās un bezpersoniskās. Varbūt
ir vērts restaurēt vecās, kas pēc gadiem varbūt būs

unikālas. 
To, cik dažādas ir durvis Ludzas vecpilsētā, var

iepazīt Jurija un Jūlijas Supovu fotoizstādē.
Vanda Žulina

Durvju pasaule Pētera Blūma
skatījumā

2016. gada 18. jūnijā
Ludzas pilskalnā,

Kur no plkst. 10.00 līdz 17.00
darbosies Lielais Latgaļu tirgus

Svētku koncerts “Māmiņ, šodien
Tava diena!” Pureņos

7. maijā uz Mātes dienai veltītu koncertu Pureņu pagasta pārval-
des zālē pulcējās pagasta iedzīvotāji un ciemiņi. Ar sirsnīgām dzies-
mām, humora pilniem skečiem un bērnu izpildītiem dzejoļiem tika sveik-
tas māmiņas, vecmāmiņas un ģimenes. Apsveikt svētkos bija uzaici-
nāti mākslinieki no kaimiņu pagastiem – folkloras kopa “Rīkšova” no
Ņukšu pagasta, Cirmas pagasta bibliotēkas vadītāja Marina Piterāne
ar mazmeitiņu Valēriju un Pildas pagasta amatierteātris.

Kad uz skatuves kāpa folkloras kopa “Rīkšova”, apmeklētāji bija
emocionāli saviļņoti, jo varēja dziedāt līdzi latgaliešu tautas dziesmas,
vai arī, klausoties tajās, aizklejot pa savām atmiņu takām. Savukārt īpa-
ši mīļa gaisotne valdīja zālē, kad uzstājās Cirmas pagasta bibliotēkas
vadītāja Marina Piterāne kopā ar mazmeitiņu Valēriju, izpildot dzies-
mas par māmiņu. Ar pozitīva humora pilniem skečiem “Baleta izrā-
dē”, “Uz perona” un “Pie daktera” skatītājus pārsteidza Pildas pagasta
amatierteātris. Arī Pureņu un Ņukšu pagasta bērni un jaunieši sveica
savas māmiņas un vecmāmiņas, veltot viņām sirsnīgus dzejoļu un mī-
ļus vārdus.

Koncerta izskaņā, ikviens apmeklētājs, kā patīkamu atmiņu par brī-
nišķīgi un jauki pavadītu pirmssvētku dienu, saņēma bērnu izgatavo-
tu papīra tulpīti ar novēlējumu un saldo pārsteigumu – īpašo “Mātes
dienas” konfekti.

Paldies folkloras kopai “Rīkšova” un tās vadītājai Ilonai Poikānei,
Pildas pagasta amatierteātrim un tās vadītājai Olitai Baklānei, Cirmas
pagasta bibliotēkas vadītājai Marinai Piterānei, mazajai Valērijai un
mūsu pašu bērniem un jauniešiem par sirsnīgo un reizē jautro svētku
koncertu!

Paldies Marinai par pasākuma apskaņošanu!
Sirsnīgi sveicieni visām māmiņām, vecmāmiņām un arī ģimenēm

šajos brīnišķīgajos pavasara svētkos! Lai Jums visiem sirdī ir miers,
ģimenē saticība un sirsnīgi, mīloši bērni!

Ruta Zaiceva,
Pureņu pagasta bibliotēkas vadītāja

Klāt vasara. Skolēniem sācies brīvlaiks. Rītos var
pagulēt ilgāk un, protams, pasapņot. Lai sapnīši būtu
tikai labi un pozitīvi, 3. jūnijā Pureņu pagasta bib-
liotēkā uz radošo darbnīcu “Izgatavo savu sapņu ķē-
rāju!” pulcējās pagasta bērni un jaunieši. 

Radošās darbnīcas sākumā no kartona tika izgriezti
lielāki un mazāki aplīši. Vēlāk, izvēloties savas mī-
ļākās krāsas dziju, tie tika apvīti. Un tad sākās grū-
tākais posms – zirnekļa tīkla veidošana. Nedaudz pa-
cietības, un pasākuma izskaņā sanāca daudzkrāsai-
ni un neatkārtojami sapņu ķērāji, izdekorēti ar koka
pērlītēm un dekoratīvām, krāsainām spalviņām.

Par sapņu ķērāja dzimteni tiek uzskatīta
Ziemeļamerika. Tas ļauj redzēt tikai labus sapņus, kas
ieķeras aplī ievītajā auklā, bet sliktie tiek aizvadīti
prom un nekad neatgriežas. Labākais sapņu ķērājs
ir tas, kas pagatavots paša rokām.

Paldies visiem radošās darbnīcas dalībniekiem par
centību un pacietību!

Lai jums jauks brīvlaiks un pozitīvi sapnīši! 
Tiekamies citos Pureņu pagasta bibliotēkas pa-

sākumos!
Ruta Zaiceva,

Pureņu bibliotēkas vadītāja

Radošā darbnīca 
“Izgatavo savu sapņu ķērāju!” Pureņos
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Izdevējs: Ludzas novada pašvaldība
Reģistrācijas apliecība Nr. М 001168
Tirāža: 4000 eksemplāri
Atbildīgā par izdevumu: Svetlana Rimša
Tulkojumi: Kristīne Seņko, Svetlana Rimša.

Aicinām novada iedzīvotājus piedalīties avīzes veidošanā –
iesniegt aktuālu un interesantu informāciju par notikumiem,
faktiem un cilvēkiem!
Par publicētajiem faktiem un skaitļiem atbild rakstu autori.

Adrese: Raiņa ielā 16, Ludzā, LV-5701
Tālr.: 65707140, fakss: 65707402
E-pasts: svetlana.rimsa@ludzaspils.lv
Maketēts un iespiests SIA „Latgales druka”

Nākamais informatīvā izdevuma „Ludzas Novada
Vēstis” numurs iznāks 2016. gada 30. jūnijā. 

Izdevumu varat lasīt arī internetā – Ludzas 
novada pašvaldības mājaslapā  www.ludza.lv.

Starp dzīvības zvaigznēm daudzām,
Nu arī tavējā, Jānīt, mirdz,
To sargās no pasaules asajiem vējiem
Vecāku mīlošā sirds.      

Ludzas Tautas nama direktore un pūtēju orķestra “Ludza”
dalībnieki mīļi sveic orķestra mūziķus  

Jekaterinu un Ivaru BOGOMOLUS ar dēliņa piedzimšanu.

Izskanējis un izdejots ilgi gaidītais un gatavotais fes-
tivāls “Latvju bērni danci veda”. Tas ir Valsts Izglītības
un satura centra valsts mēroga tradicionālais pasākums,
kas tiek rīkots periodā starp skolēnu Dziesmu un deju
svētkiem. Festivālā nenotiek skate, kolektīvi netiek vēr-
tēti, bet katrs deju kolektīvs šim sarīkojumam rūpīgi
gatavojas, jo katrs deju apriņķis iestudē savu programmu.
To apliecināja arī Ludzas festivāla dalībnieku sniegums
ielu koncertos un lielkoncertā.

Ludzas Bērnu un jauniešu centrs vairākus gadus gai-
dīja iespēju organizēt festivālu Ludzā. Mūsu pilsēti-
ņai tas bija liels izaicinājums – sarīkot tik vērienīgu pa-
sākumu. Pilsētā ir nepilni 9 tūkstoši iedzīvotāju, bet vie-
su skaits festivāla dienās – vairāk nekā 5000. Bija jā-
domā par dejotāju izmitināšanu, paēdināšanu, trans-
porta novietošanu. BJC direktorei Eleonorai Obrumānei
bija šī festivāla koordinatore: — Tāds darbu var pa-
veikt vienīgi tad, ja visi strādā kopā. Un mums tas iz-
devās. Festivāla sagatavošanā iesaistījās desmitiem cil-
vēku, jo katrs šķietams sīkums te ir svarīgs: cik sakopta
pilsēta, kā kolektīvu sagaida, kur novieto autobusu, cik
garšīgas ir pusdienas, vai tiek ievērots plānotais laika
sadalījums, vai visiem sagatavotas dāvaniņas vai ir pie-
tiekams skaits tualešu…

Vissvarīgākais, protams, ir katra deju kolektīva ie-
spēja sevi parādīt, iekļauties kopējā programmā un būt
pamanītam. Stāsta koncerta režisore Marika Čer-
ņavska: Lielkoncerts bija īpašs ar to, ka visa trīs stun-
das garā deju programma bija ietverta pasakas “Eža
kažociņš” sižetā, ko sešās aktieru intermēdijās starp
novadu deju programmām izspēlēja mūsu BJC pulci-
ņu — Skatuves mākslas studijas “Pepilota”, Kustību
teātra un Mūsdienu deju grupas “Fouette”– bērni un
jaunieši.

Kā scenogrāfijas elements, kas palīdzēja ātri pār-
veidot lielās estrādes izskatu un iezīmēt dažādas dar-
bības vietas, tika izmantotas garas koka nūjas: liel-

koncerta sākumā no tām tika veidota māja, kur uzaug
mazais ežulis, pēc tam šīs pašas nūjas pārtop par mežu
un laidara vārtiem, vēl vēlāk par šķēpiem, kas nelaiž
mazo Ežuli pilī. Rotātas ar baltām lentām, nūjas iezī-
mē skaistos pils gaiteņus, pa kuriem pastaigājas prin-
cese un Ežulis, un visbeidzot, kad viss ir laimīgi bei-
dzies un pilī tiek rīkota balle, nūjas pārtop par krāsai-
niem karogiem, kas izdaiļo balles norises vietu. Visas
Ludzas deju apriņķa dejas tika izvēlētas un iestudētas
tā, lai izceltu un virzītu uz priekšu pasakas darbību, bet
arī vairākas citu novadu deju programmas ideāli iekļāvās
sižetā: piemēram, tieši pirms ainas, kurā karalis uzjāj
ar zirgu un apmaldās mežā, Rēzeknes pilsēta savu pro-
grammu noslēdza ar deju “Rikšiem bērīt’ es palaidu”,
pirms ainas “Laiks gulēt” tika dejota tematiski iede-
rīgā deja “Ar labu nakti”, savukārt pirms paša lielkoncerta
fināla, pils balles, krāšņu un dejotāju ziņā daudzskaitlisku
programmu bija sagatavojis Alūksnes novads. Šķiet,
tieši raitais, tematiski savienotais lielkoncerta ritējums,
kurā cieši saplūda aktieru tēlojums un deju priekšne-
sumi, palīdzēja skatītājiem sajusties iesaistītiem kon-
certa saturā. Lielkoncerta horeogrāfe bija Sarmīte
Stapule, koncerta sagatavošanas komandā radoši dar-
bojās Svetlana Rimša un Ruta Zviedre.

Festivālā aktīvi iesaistījās brīvprātīgie: gan pieau-
gušie, gan bērni, kuri darbojās pilskalnā, ūdens dalī-
šanas punktos, parkā. Strādāja visas pilsētas izglītības
iestādes, pašvaldība, ēdināšanas uzņēmumi, policija,
mediķi. Kā vienots, saliedēts un darbīgs kolektīvs dar-
bojās BJC. Neviens neskaitīja darba stundas.
Ludzānieši jutās atbildīgi par atbraucējiem, sagaidīja
viņus, palīdzēja. Gājiens bija grandiozs: tajā redzējām
visus Latgales novadus, vidzemniekus, kurzemniekus.
Veselu stundu jaunie dejotāji kā krāšņa upe plūda no
pilskalna uz parku.

Jau dienā svētku noskaņu radīja ielu koncerti Ludzā,
Kārsavā un Zilupē. Pēc svētkiem saņēmām labas at-
sauksmes no VISC vadītājas vietnieces Agras
Bērziņas, no kolektīvu vadītājiem. Ludza atbraucējiem
patika, tā bija lieliska iespēja popularizēt mūsu pilsē-
tu. Pēc svētkiem organizatori izanalizēja paveikto, iz-
teica savus priekšlikumus, kam jāpievērš uzmanība, nā-
kamreiz rīkojot tik lielu pasākumu. Kļūdiņas bija, bet
kopumā viss izdevās. Paldies katram, kurš atbalstīja
festivālu un palīdzēja tā rīkošanā. Paldies atsaucīga-
jiem skatītājiem. Ludza izturēja pārbaudījumu un ap-
liecināja, ka var sarīkot valsts mēroga svētkus.

Vanda Žulina

Ludzas novada Bērnu un jauniešu
centrā notiks konsultācijas par
velosipēdistu tiesību iegūšanu:
16. jūnijā plkst.14:00,

30. jūnijā plkst. 14:00.

Pieteikties pa tālruni
29469278. 

Festivāls apliecināja mūsu varēšanu

10. maijā Ludzas parka estrādē norisinājās “Jauno
satiksmes dalībnieku foruma-2016” sacensības, kas
pulcēja 9 komandas un individuālos dalībniekus no
Ludzas, Ciblas un Zilupes novadu skolām. Skolēni
rādīja savas zināšanas ceļu satiksmes noteikumos, sa-
tiksmes drošībā, pirmās palīdzības sniegšanā, velo-
sipēda tehniskā stāvokļa novērtēšanā un praktiska-
jā braukšanā.

Ludzas novada Izglītības, kultūras un sporta pār-
valdes galvenā speciāliste izglītības jomā Jolanta
Strogonova informēja par sacensību rezultātiem Ludzā.

1. vietā – Ludzas 2. vidusskolas komanda “Fiksie”:
Romāns Čerņavskis (5.b),Artūrs Galahins (5.b),
Milana Mitroščenko (5.b), Daniela Krasovska (5.b).
Atbildīgā par komandu – Velta Zbitkovska.
2. vietā – Ludzas pilsētas ģimnāzijas un Ludzas no-
vada BJC komanda “Zibeņi”: Jana Dolgiļeviča, Alise
Alitkina, Elza Kazačkova un Dairis Apšs, visi – no
4.b klases. Atbildīgie par komandu – Skaidrīte Pule
un Jolanta Strogonova.

3. vietā – Ludzas novada BJC komanda “Brašie
ludzānieši”: Raivis Tutins (4. kl.), Raivis Smirnovs
(4. kl.), Agnese Lisova (4. kl.) un Kristiāna Lazovska.
Atbildīgais par komandu – Sergejs Lazovskis.

Individuālajā vērtējumā labākos rezultātus uzrā-
dīja: meitenēm – Ludzas pilsētas ģimnāzijas 4. kl.
skolniece Jana Dolgiļeviča, zēniem – Pušmucovas
pamatskolas 5. kl. skolēns Adriāns Paurāns.   

Labas zināšanas atsevišķu uzdevumu veikšanā pa-
rādīja: par velosipēda uzbūvi – komanda “Zibenīgās
bultas” (Ludzas pilsētas ģimnāzija un BJC), pirmās
palīdzības sniegšanā – komanda “Zilupes vidusskola-
1”. Ceļu satiksmes noteikumu zināšanā vislabākās
zināšanas starp komandām parādīja komanda

”Zibeņi”. Šķēršļu joslu pārvarēšanā prasmīgākās bija
komandas “Vēju pavēlnieki” un “Žiperi” (abas no
LPĢ un BJC), “Zilupes vidusskola-2” un komanda
“Simsoni” (Pušmucovas pamatskola). 

Liels paldies tiem pedagogiem un vecākiem, kas
sagatavoja un iedrošināja skolēnus piedalīties foru-
mā: Veltai Zbitkovskai no Ludzas 2. vidusskolas;
Marijai Bogomolai, Skaidrītei Pulei, Ligitai
Zaharānei un Elitai Romanovskai no Ludzas pilsē-
tas ģimnāzijas, Sergejam Lazovskim un Jolantai
Strogonovai no Ludzas novada Bērnu un jauniešu cen-
tra; Sandrai Laganovskai un Vitai Paurānei no
Pušmucovas pamatskolas; Initai Čižikai un Kristīnei
Bondarenko no Zilupes vidusskolas.

Sacensības Jauno satiksmes dalībnieku forums
CSDD rīko jau kopš 1993. gada. Ik gadu tajās pie-
dalās vairāki tūkstoši skolēnu visā Latvijā, kas ir no-
zīmīgs īpatsvars no 4. līdz 6. klašu vecuma grupas
bērniem.

Visi sacensību dalībnieki saņēma īpašo pasāku-
ma T-kreklu un Atzinības rakstu bet, uzvarētāji – arī
diplomus un balvas. 

Jauno satiksmes dalībnieku 
forums - 2016 Ludzā

Pasākumu kalendārs
18. jūnijā plkst. 10:00 – Ludzas pilskalnā Lielais latgaļu tirgus.
18. jūnijā plkst. 17:00 – Ludzas parka estrādē Latgales nova-

du jauniešu deju kolektīvu “Sadoncuošana Ludzā”. Svētku turpi-
nājumā nakts balle ar grupu “Trīs vīri laivā”.

18. jūnijā plkst. 21:00 – Istras TN diskotēka (ieejas maksa
1 eiro).

19. jūnijā plkst. 11:00 – Ludzas Mazā ezera “Radziņā” Pludmales
futbola turnīrs.

19. jūnijā plkst. 14:00 – Isnaudas TN Bērnības svētki. 
26. jūnijā plkst. 10:00 – Ludzas Mazā ezera volejbola lauku-

mā Atklātais pludmales volejbola turnīrs sievietēm.
26. jūnijā plkst. 14:00 – Starpnovadu futbola turnīrs “Pildas

kauss – 2016” (rīko Pildas TN).

Pateicība

No sirds pateicamies Ludzas krievu biedrības “Nasliedje” priekš-
sēdētājai Jevgenijai Kuščai par sagādāto prieku, organizējot tikšanās
ar interesantu cilvēku, mūsu novadnieku, dzejnieku, kurš tik daudz
raksta par Latgali un cilvēkiem, kuri šeit dzīvo, Pēteri Antropovu.

Pateicīgie klausītāji: Anna Kujalova, Vera Jakovļeva, 
Larisa Tretjakova un citi

KAPUSVĒTKI 
Raipoles draudzes kapsētās: 2. jūlijā: 14:00 – Puncuļu k., 15:00
– Horoševas k..
Rundēnu draudzes kapsētās: 
9. jūlijā: 13:00 – Ševcu k., 14:00 – Cegeļņas k., 15:00 – Bubinovas
k.;
16. jūlijā: 14:00 – Rundēnu k..
Pildas, Istalsnas un Brodaižas draudzes kapsētās:
18. jūnijā: 12:00 – Gaveiku k., 13:00 – Mazo Kukuļu k.;
19. jūnijā: 13:00 – Sprestišķu k., 15:00 – Zurzu k..
25. jūnijā: 13:00 – Ņukšu k. (plkst. 12:00 - Sv. Mise).
2. jūlijā: 12:00 – Špeneru k., 13:00 – Aršulānu k.;
9. jūlijā: 12:00 – Ivdru k., 13:00 – Apliužņa k.; 
16. jūlijā: 12:00 – Rindu k., 13:00 – Pūdnīku k..
Ludzas draudzes kapsētās:
18. jūnijā: 12:00 – Utičevas k., 13:00 – Rudzīšu k.;
25. jūnijā: 12:00 – Eipļu k., 13:00 – Zapanu k.;
2. jūlijā: 12:00 – Skradeļu k., 13:00 – Franapoles k.;
9. jūlijā: 12:00 – Kaļvu k., 13:00 – Bleivu k.. 
16. jūlijā: 12:00 – Dzerkaļu k., 13:00 – Tutinu k.. 

Pareizticīgajiem – Svētās Trīsvienības svētki

Ludzas pareizticīgo baznīcā:
18. jūnijā, sestdien: 
plkst. 7.00 – Liturģija. Aizlūgums par mirušajiem;
plkst. 17.00 – Visnakts dievkalpojums, grēksūdze. 
19. jūnijā, svētdien, plkst. 7.00 – Liturģija.
Vecslabadas pareizticīgo baznīcā 17. jūnijā, piektdien,
plkst.18.00 – Aizlūgums par mirušajiem.
Notiks tradicionālie aizlūgumi kapsētās. Saraksts publicēts šīs
avīzes pēdējā lappusē.

Vienam burtam liela loma
Bieži dzirdētais teiciens “vienam burtam liela loma” mums par sevi vēlreiz atgādi-

nāja “Ludzas Novada Vēstu” pagājušajā numurā.  
Rakstā par Ludzas Mākslas skolas jubileju meklēju zīmīgus epitetus skolas peda-

gogu gleznām. Ineses Kazinieces darbi manī bieži raisīja asociācijas ar visumu, kos-
mosu, ko netveramu. Vēlējos tos raksturot kā kosmiskus. Diemžēl nezin kur pazuda viens
burtiņš “s”. Ja dažreiz burta izlaidums rada vien pareizrakstības kļūdu, tad šoreiz tas
pilnīgi izmainīja jēdzienu un “ kosmiskā” vietā radās “komisks”. 

Atvainojos Inesei par nepatīkamajām sajūtām, ko radīja šī neuzmanība. 
Man tā ir kārtējā mācība: esi uzmanīga, katram burtam ir nozīme!

Vanda Žulina
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Получите ответы на интересующие
Вас вопросы в прямом эфире!

21 июня в 18:45 в прямом эфире
Re:TV председатель Думы Лудзенского
края Алина Генделе ответит на Ваши во-
просы.

Вопросы можете задавать во время
транслирования передачи по телефону 64622859 или прислать
заранее на электронную почту lrt.zinas@lrtv.lv или svetlana.rim-
sa@ludzaspils.lv.  

Внимание! Трансляция Re:TV в прямом эфире доступна толь-
ко абонентам наземного телевидения. 

Вот и закончился долгожданный фестиваль
“Latvju bērni danci veda”. Это традиционное ме-
роприятие Государственного центра содержания
образования (ГЦСО) государственного масшта-
ба, которое проводится в период между школь-
ным Празником песни и танца. Во время фе-
стиваля не проходит смотр, коллективы не оце-
нивают, но каждый коллектив тщательно готовится
к этому мероприятию, каждый танцевальный
округ готовит свою программу. Это подтверди-
ли и концерты участников фестиваля на улицах
г. Лудзы, и заключительный концерт.

Лудзенский Центр детей и юношества долгие
годы ждал возможность  организовать фестиваль
в Лудзе. Для нашего маленького городка это был
вызов – организовать мероприятие такого мас-
штаба. В нашем городе проживает около 9 ты-
сяч жителей, а гостей на фестивале  - более 5000.
Нужно было позаботиться о том, где разместить

участников, где они будут питаться, где будет на-
ходиться транспорт.

Директор ЦДЮ Элеонора Обрумане была коор-
динатором этого фестиваля: - С такой работой
можно справиться только тогда, когда все рабо-
тают вместе. И нам это удалось. Подготовкой к
фестивалю занимались десятки людей, потому что
важна каждая мелочь: насколько ухоженным вы-
глядит город, как коллектив встретили, где  на-
ходится транспорт, вкусный ли обед, соблюдается
ли время,  подготовлены ли подарки, хватает ли
туалетов...

Самое важное, конечно, чтобы каждый кол-
лектив включили в общую программу, чтобы кол-
лективы выступили, смогли себя показать.

(Продолжение на 16-ой стр.)
12 августа в Лудзе –
регистрация брака

бесплатно
Лето – пора свадеб. Многие пары регистрируют брак в Отделе

записи актов гражданского состояния самоуправления. Некоторые
пары регистрируют брак после определенного периода совмест-
ного проживания. Регистрировать или не регистрировать брак –
это личное решение каждого. И все же, с государственной точки
зрения и с точки зрения самоуправления важно, чтобы семьи были
крепкими. Упорядоченные законом отношения также  являются
важным аспектом в жизни семьи. 

Самоуправление Лудзенского края предлагает возможность па-
рам, которые живут в гражданском  браке, зарегистрировать брак
бесплатно.*

Если вы являетесь жителем Лудзенского края, живущим
в гражданском браке, и, возможно, у вас есть дети или вы ожи-
даете малыша, у вас будет возможность 12 августа, во время
праздника Лудзенского края, зарегистрировать свой брак в
Отделе записи актов гражданского состояния думы.  

Чтобы использовать эту возможность, необходимо своевременно,
до11 июля подать заяление в Отдел записи актов гражданского со-
стояния самоуправления (ул. Райниса 16 A, каб.№ 4., тел. 65707418).

12 августа возможна как тожественная регистрация брака, так
и регистрация брака только лишь со свидетелями в присутствии
сотрудников Отдела записи актов гражданского состояния.

*Пара должна будет заплатить тоько обязательную госпошли-
ну в размере 14 евро (напоминаем – есть категория лиц, которые
освобождаются государством от этой пошлины).

Небывалое событие  в Лудзе
– в этом году снят учебный
фильм «Вопрос Макбета».

На самом деле это игровой
фильм, который длится полто-
ра часа: экранизация трагедии
Вильяма Шекспира «Макбет».
Одна из самых знаменитых и за-
гадочных пьес величайшего
английского драматурга пере-

жила сотни постановок на сце-
нах знаменитых театров, много
раз экранизирована и интер-
претирована.

В Лудзенском варианте дей-
ствие пьесы о кровавой борьбе
за власть шотландского генера-
ла Макбета , премьера которой
состоялась в 1605 году, перено-
сится в наши дни.

Человеческая природа, внут-
ренние противоречия и страсти
не меняются, несмотря на то, что
меняется жизненный фон.

Идея о создании фильма
принадлежит учительнице анг-
лийского языка Лудзенской го-
родской гимназии- Ирене Буле.
Эту идею поддержали директор
гимназии Дзидра Дукшта и ди-
ректор ЦДЮ  Элеонора
Обрумане. 

Эдмунд Кадаковский, руко-
водитель молодежного проекта
Лудза ТВ, стал вторым режис-
сером и оператором (ассистент
оператора Райвис Исакович).

Музыку написали ученицы 11

класса Лига Романцане и Анния
Питеране.

Актерами стали ученики 11 и
12 класса ЛГГ. В роли Макбета
– Артур Микуч. Фильм сни-
мался в Лудзе и ее окрестностях.
Фильм снимали по субботам,
воскресеньям, на каникулах в
течение всего учебного года.

В настоящее время осталость
отснять еще несколько кадров и
закончить монтажные работы.

Премьера фильма состоится
в августе, на празднике города,
на ночном сеансе.

Почему это учебный фильм?
Потому что фильм на англий-
ском – языке Шекспира.
Конечно, учебный фильм это и
потому, что для всей команды
это был первый подобный опыт.

Ирена Буле: «Впервые я
прочитала «Макбет» в 12 лет.
Многого тогда не поняла, но я
была покорена, особенно обра-
зом главного героя.

(Продолжение на 12-ой стр.)

«Макбет» в Лудзе

Всяк цветочек расцветает  -
Папоротник не цветет.
Он цветет в ночь на Яна,
Мглится мглою золотою.

(Латышская дайна)

Приближается день летнего солнцестояния.  Пусть
время ожидания праздника будет творческим и плодо-
творным! Желаю насладиться  красотой природы в в
самый длинный день и самую короткую ночь лета и со-
брать настоящие  ивановские травы!  

Пусть праздничное настроение появится уже на этой
неделе, когда вы побываете на мероприятиях в парке
и на Замковой горе!

С праздником! 

От имени самоуправления Лудзенского края – 
председатель Думы Алина Генделе

Анкета о качестве образования 
в учреждениях образования

Завершился 2015/2016 учебный год. В поле зрения самоуправления постоянно находятся результаты
учебной и воспитательной работы молодого поколения. Чтобы обеспечить качественную работу уч-
реждений образования в новом учебном году, желаем провести опрос родителей школьников и об-
щества, проанализировать Ваши ответы и предложения.

Просим до 21 июня с.г. ответить на наши вопросы в анкете – см. 14 стр..
Анкеты можно опустить в урны на 1-ом этаже краевой дымы, а также в волостных управах. Анкета

опубликована и в интернете: www.ludza.lv 

Праздник удался
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Общество музеев Латвии уже в шестой
раз присуждает приз года «Золотая пы-
линка» за вклад года в сохранение нацио-
нальных ценностей. В этом году приз по-
лучил Лудзенский краеведческий музей за
объект «Рига». Нужно отметить, что приз
года наш музей получает уже во второй раз:
пять лет назад признания заслужила исто-
рическая экспозиция. Если вы еще не были
в отреставрированной риге в отделе музея
под открытым небом, стоит туда сходить.
В риге можно увидеть орудия труда для того,
чтобы продемонстрировать весь процесс об-
работки льна, а также обработки зерна. 

Реставрация риги была возможна бла-
годаря участию в мероприятии «Сохранение
и восстановление сельского наследия».
Общая сумма проекта – 117 650 евро,  из них
софинансирование самоуправления – 10%.
Работы по восстановлению риги велись под
руководством опытного специалиста, док-
тора исторических наук Мартиньша
Куплайса, консультировал эксперт, архи-
тектор Петерис Блум.

Эту работу высоко оценила
Государственная инспекция  по охране па-
мятников культуры. 

Поздравляем коллектив музея!

Просьба к водителям!
На многих улицах с грунтовым покрытием в Лудзе этим летом введено огра-

ничение движения. К сожалению, не все водители соблюдают правила до-
рожного движения. 

Жители ул. Кульнева обратились в думу с жалобой на то, что многие во-
дители превышают  установленную скорость движения!  И это не единственная
жалоба. 

Знаки, ограничивающие скорость движения, необходимы летом, чтобы не было
пыли. Просьба к водителям: подумайте о неудобствах, которые вы причиняе-
те, когда ваша машина мчится на большой скорости, поднимая клубы пыли!

ООО «Лудзенское домоуправление» улучшит
систему доставки е-счетов

Еще 18 мая Дума Лудзенского края обратилась в ООО «Лудзенское до-
моуправление» с вопросом о системе доставки е-счетов. На этой неделе был
получен ответ, что улучшение системы ожидается в августе.

В одной из передач Латгальского регионального ТВ «Новости Лудзенского
края» зритель в прямом эфире задал вопрос  председателю думы Алине Генделе
о том, планирует ли ООО «Лудзенское домоуправление» улучшить систему
доставки е-счетов. По словам звонившего, при нажатии на номер счета, от-
крывается только счет предыдущего месяца.

В ответе думе ООО «Лудзенское домоуправление»  признает эту пробле-
му и инфомирует, что уже в марте этого заказал у разработчиков компьютерной
программы “NAMS” необходимые дополнения. До 1 августа сего года эти до-
полнения будут разработаны. 

В компьютерной программе для оказания коммунальных услуг “NAMS”
будет возможность сохранять в архиве счета предыдущих месяцев, что-

бы пользователи могли посмотреть счет не только предыдущего месяца, но
и счета за последние 6 месяцев. 

За некачественную воду будет проведен перерасчет
В связи с тем, что 20, 21 и 22 апреля в многоквартирные дома и общественные

учреждения города Лудзы поставлялась некачественная вода, по требованию
самоуправления в ООО «Лудзенское домоуправление» создали комиссию.
Комиссия решила произвести перерасчет за использованную воду в течение
трех дней, учитывая средний расход воды за последние три месяца. Перерасчет
будет применен к многоквартирным домам города (кроме многоквартирных
домов на улице Краславас), городским учреждениям самоуправления
Лудзенского края и объектам ООО «Лудзенский медицинский центр».
Перерасчет будет произведен за май этого года, данные о перерасчете будут
включены в счета за июнь.

В срочном порядке проведена промывка водопроводных сетей, фильтров
и счетчиков.

О возможности получения  квартирного пособия на оплату
коммунальных услуг для пенсионеров и лиц с инвалидностью 

Пенсионеры и лица с инвалидностью смогут получить  квартирное посо-
бие на оплату коммунальных услуг.

В соответствии с пунктом 2.3.4  обязывающих правил № 25 «О пособиях
социальной помощи в Лудзенском крае»  от 27 ноября 2014 года  думы
Лудзенского края, квартирное пособие на оплату воды и канализации пен-
сионерам и лицам с инвалидностью выделяется: 

До 20 евро в год,  проживающим отдельно пенсионерам и лицам с инва-
лидностью,  доходы которых не превышают 250 евро в месяц. 

До 30 евро в год семьям, в которых все члены семьи пенсионного возраста
и/или лица с инвалидностью, если их общие доходы не превышают 450 евро
в месяц. 

Квартирное пособие на оплату воды и канализации выделяется на осно-
вании письменного заявления лица.

Более подробную информацию можно получить в Социальной службе
Лудзенского края , тел.65707415.

Работодатель! Создай субсидированное рабочее место и получи
софинансирование Социального фонда ЕС!  

Работодатели  могут создать
субсидированное рабочее место для
зарегистрированных в
Государственном  агентстве за-
нятости (ГАЗ) безработных,  ко-
торые  не имеют работу более года или  старше 55 лет, и получить софи-
нансирование Социального фонда ЕС. 

Подать заявки для создания субсидированных рабочих мест в филиалы
Государственного агентства занятости (ГАЗ) могут коммерсанты, самозаня-
тые лица, общества и организации, за исключением  политических партий, ле-
чебных учреждений и образовательных учреждений, основной задачей которых
является осуществление образовательных программ. 
Приняв на работу зарегистрированного в ГАЗ безработного, работодатели полу-
чают дотации на зарплаты безработного и руководителя работ, а также получают
дотации на обязательные   взносы государственного социального страхования.

Финансовая поддержка для обеспечения работы для безработных выде-
ляется  на срок от 12 до 24 месяцев.

Более подробная информация о проекте, условиях и размере дотации до-
ступна на сайте ГАЗ в разделе «Для работодателей» (“Darba devējiem”) à
Мероприятия для определенной группы лиц (проект Социального фонда
ЕС«Субсидированные рабочие места для безработных» ). 

Проект Социального фонда ЕС № 9.1.1.1./15/I/001  «Субсидированные ме-
ста для безработных»

Посол США - в Лудзе
Во вторник, 7 июня, с кратким озна-

комительным визитом Лудзу посети-
ла посол США в Латвии Нэнси Петит.
Посол побывала в самоуправлении
края. Заместители председателя Думы
края Айвар Мейкшанс и Эдгар
Мекшс ознакомили посла с эконо-
мической ситуацией в крае, перспек-
тивами развития и проблемами раз-
вития предпринимательской дея-
тельности. Позднее Нэнси Петит по-
сетила отреставрированную синаго-
гу, поинтересовалась судьбами евре-
ев в истории Лудзы.

Делегация из Новополоцка и
Заславля в Лудзе

В пятницу, 3 июня, с визитом по об-
мену опытом в Лудзу прибыли парт-
неры по сотрудничеству из
Новополоцка и Заславля. В составе бе-
лорусской делегации были предста-
вители самоуправлений и предприни-
матели. Цель встречи - ознакомить бе-
лорусских партнеров с экономической
ситуацией в Лудзенском крае и планом
развития, особое внимание уделив
освоению фондов ЕС. Планируется уча-
стие в совместном проекте Программы

приграничного сотрудничества Латвия – Литва – Беларусь. Одним из приоритетов со-
трудничества является сохранение и популяризация культурно-исторического наследия.
Взвесили возможность представить совместный проект, привлечь в проект г.Полоцк, с
которым у Лудзы заключен договор о сотрудничестве. Встречу организовал Отдел раз-
вития самоуправления Лудзенского края.

Принимая во внимание реальный
спрос на почтовые услуги в Нюкшской
волости Лудзенского края, с 13 июня 2016
года почтовые услуги на этой территории
будут оказывать по рабочим дням с 11.00
до 12.00 в помещении волостной управы.
Жители и в дальнейшем будут иметь воз-
можность получать все почтовые услуги,
доступные в данном отделении или смо-
гут получить их по своему месту жи-
тельства у почтальона.

Из-за низкого спроса на почтовые услу-
ги, так как в Нюкшах в среднем соверша-
ли одну сделку в день и размер убытков
предприятия Latvijas Pasts  ежегодно со-
ставлял более 5000 евро, меняется модель
работы почтового отделения. Жители и в
дальнейшем будут иметь возможность по-
лучать все необходимые почтовые услуги,
которые  предлагает Latvijas Pasts: подписка
на газеты и журналы, отправка и получение
внутренних и зарубежных простых и за-
казных писем, отправка и получение внут-
ренних и зарубежных посылок, покупка кон-
вертов и почтовых марок, перечисление на
счет Почтовой расчетной системы, выпла-
та денежных переводов, коммунальных пла-
тежей и оплата других счетов, приобрете-
ние товаров розничной торговой сети.  

Любой житель региона уже сейчас мо-
жет получать необходимые почтовые услу-

ги по своему месту жительства у почталь-
она, если нет возможности получить их по
месту оказания почтовых услуг. Почтальон
по месту жительства клиента обеспечива-
ет денежный перевод, получение пенсии,
оплату коммунальных и других счетов, по-
купку почтовых марок и конвертов, от-
правление почтовых открыток и писем, под-
писку на газеты и журналы, подачу заявок
на доставку посылок, перечисление на счет
Почтовой расчетной системы и др.

Получив извещение о получении заре-
гистрированного почтового отправления,
жители могут зарегистрироваться на бес-
платную доставку по месту оказания поч-
товых услуг в Нюкшах, заранее позвонив
по тел. 65722290 и  указав дату, когда кли-
ент желает получить почтовое отправление.
В Лудзенском почтовом отделении №1 поч-
товое отправление можно получить в ра-
бочие дни с 8.00 до 18.00, по субботам —
с 9.00 до 13.00.

Жители Нюкшской волости получили ин-
формативные сообщения  и проинформи-
рованы о возможности получения почтовых
услуг после 13 июня.

Ева Пуриня, специалист по связям с
общественностью ГАО Latvijas Pasts

Лудзенский музей получил
приз года

В Нюкшской волости Лудзенского края
меняют модель работы почтового

отделения 

 

СОЦИАЛЬНАЯ СЛУЖБА 
ИНФОРМИРУЕТ
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По приглашению само-
управления Лудзенского
края в Лудзу прибыл ми-
нистр земледелия Янис
Дуклавс. На встречу с ми-
нистром прибыли руково-
дители и специалисты са-
моуправлений Лудзенского
и Карсавского края, а позднее в зале Музыкальной шко-
лы министр ответил на вопросы земледельцев.

Алина Генделе вкратце проинформировала о ситуации
в сельском хозяйстве в Лудзенском крае:

В крае 147 ООО, крестьянских хозяйств и приусадеб-
ных хозяйств, занимающихся сельским хозяйством. 47 из
них – крестьянские хозяйства. Самые крупные и актив-
ные – 10 из них.

Более 30% земли в крае принадлежит фирмам, свя-
занным с иностранными государствами. 

Плодородность почвы относительно низкая.
Все же в сельском хозяйстве заметны и позитивные тен-

денции: постепенно начинают обрабатывать все большие
площади, начинают хозяйствовать молодые люди.

Инара Силицка о Карсавском крае: В нашем крае дав-
ние сельскохозяйственные традиции , в Малнавском кол-
ледже готовят молодых специалистов сельского хозяй-
ства. Есть много крепких хозяйств: 12 из них занимаются
зерноводством, 2 –животноводством.

Некоторые проблемные вопросы , по которым в са-
моуправление поступают жалобы.

Соседям нужно сотрудничать
Были случаи, когда после опрыскивания полей у пче-

ловодов, чьи пасеки находятся рядом, погибали пчелы. Это
приводит к конфликту между пчеловодами и земледель-
цами. 

Министр ответил, что конфликта не будет и пчелы не
погибнут, если соседи будут сотрудничать и земледелец
за день до опрыскивания сообщит об этом пчеловоду, что-
бы тот смог закрыть летки и пчелы в течение нескольких
часов не смогли вылететь из улья. Обычно хватает 2-3 ча-
сов. Опрыскивают во всей Латвии , это право земледельца,
без этого не обойтись. Здесь может помочь только обоюдное
соглашение.

Если есть подозрение, что для опрыскивания используют
запрещенные химические препараты, необходимо сообщать
об этом в Службу защиты растений. Если при проверке фак-
ты нарушений подтвердятся, санкции суровые. С кресть-
янского хозяйства снимают все платежи ЕС, большой штраф.
Такие случаи были, но их число уменьшилось. Люди люди
стараются считаться с интересами соседа.  

Проекты мелиорации утверждает только строительное
управление

Все более актуальными становятся вопросы мелиора-
ции. Не было бы рациональнее, чтобы проекты ренова-
ции  мелиоративной системы можно было утвердить в
Управлении мелиорации, а не в строительном управлении.

Министр ответил, что право утвердить проект есть толь-
ко у Строительного управления, но Управление мелиорации
может дать заключение и рекомендации для утверждения
проекта.Министр напомнил, что настоящая программа под-
держки предусмотрена только для реновации системы, ре-
конструкции, а не для строительства новых систем.

Самая сложная ситуация в молочном животно-
водстве

На встречу с министром  в зале Музыкальной школы
пришло много желающих. В начале беседы Янис Дуклавс
кратко проинформировал об актуальных вопросах в от-
расли.

На данный момент больше всего проблем в молочном
животноводстве. Многие хозяйства находятся в сложной
ситуации. Многим  надо решить, как планировать свою
работу. В Латвии такая же ситуация, как и в других стра-
нах ЕС. Проблемы возникли не только в результате рос-
сийского эмбарго, но и потому, что отменили квоты на мо-
локо. Во многих странах увеличилось производство мо-
лока. Возникло перепроизводство.

Я думаю, надо вернуться к квотам. Об этом будут дис-
кутировать в ЕК.

В настоящее время прогноз таков: летом цена на мо-
локо не должна понижаться. Цена должна расти. В на-
стоящее время начал работать завод по переработке мо-
лока в Бауске, который будет закупать до 400 тонн в день.
В Бауске производят протеин, который идет на экспорт.

В Латвии мы можем употребить только половину про-
изведенного молока, поэтому экспорт очень важен.
Тукумский комбинат большую часть своей продукции экс-
портирует. Есть некоторые кооперативы, которые смог-
ли найти рынок сбыта за пределами Латвии. В целом но-
вый рынок найден в 16 странах.  

Россия смягчает условия эмбарго, так что уже виден
свет в конце тоннеля в отношениях с соседней страной.

Цена на свинину стабилизировалась и постепенно растет.
Анализируя ситуацию в зерноводстве, министр на-

помнил о рекордном урожае в прошлом году. Большая часть
выращенного зерна продана за рубежом. И в этом году не
вызывает опасений урожай рапса и зерна, но прогнози-
ровать  цены в данный момент невозможно.

Интересы земледельцев различны
В ходе беседы выяснилось, что проблемы крупных

земледельцев и владельцев небольших площадей раз-
личны. 

Эрик Кондратс:  На встречу пришло больше крупных
земледельцев. Те, у кого 10-15 га не приходят, потому что
этими хозяйствами не интересуются. Ничего не про-
исходит. Результат: продают свою землю шведам и
уезжают. Необходимо ввести интегрированные субси-
дии, чтобы люди были заитересованы в том, чтобы со-
хранить традиционную сельскую среду, землю,заинте-
ресованы в том, чтобы ухаживать за землей. Есть мно-
го стран, где мелким хозяйствам платят больше, на-
пример, в горных регионах, чтобы сохранить среду.

Министр Я. Дуклавс:  Так происходит не во всех, а толь-
ко в богатых странах. Если были бы средства, то мож-
но было бы это позволить. Служба поддержки села не
превратится в плательщика соцальных пособий. . 

В свою очередь крупные крестьянские хозяйства не-
довольны тем, что к ним относятся определенные огра-
ничения платежей, что тоже несправедливо. 

Скошенное необходимо убрать
В аудитории прозвучал актуальный вопрос о порядке

скашивания площадей.
Убрали сено в рулоны. Скота в хозяйстве нет. Рулоны

деть некуда, весной надо их сжигать. Почему я не могу
косить и измельчать траву? Это же обогатит почву.

Министр: Закон для всех одинаков. Если хотим полу-
чать прямые платежи, надо выполнять условия. У вас
есть право этого не делать и не получать платежи.

Зеленые категорически против измельчения. Они счи-
тают, что через 3-4 года такого ухода, земля в плохом со-
стоянии. Мнения земледельцев по этому вопросу тоже раз-
личаются.

Латвия внесла предложение о том, чтобы разрешить из-
мельчать траву на части площадей, но предложение было
отклонено. Прямые платежи и платежи за площади – это
100% деньги ЕС. Если мы в ЕС, то существующие пра-
вила надо выполнять.

Субсидии не будут облагать налогами
Налогом будет облагаться прибыль хозяйства.Если ра-

ботаешь с прибылью, прибыль облагают налогом. Субсидии
не включаются в прибыль и налогом не облагаются.

Как ухаживают за землей под паром
Много недоразумений, что принесло и финансовые по-

тери, в прошлом году было в связи с тем, как надо уха-
живать за землей под паром. Публично прозвучало по-
яснение, что можно только скосить траву. Но требования
оказались строже и технология – другой.

Министр ответил, что Министерство земледелия ни-
когда не утверждало, что можно скосить траву на земле
под паром: Если косить, то тогда скошенную траву надо
вкопать в почву. 

Предложение крестьян в этом плане объективное и об-
основанное: Своевременно, ясно, чтобы не было недо-
разумений, излагать все требования.

Еще один вопрос, касающийся биологических хозяйств:
Почему внезапно поменяли товарные коды? Например, гор-
чица раньше считалась пряностью, а теперь нет и т.п.

Почему опытный тракторист категории А не может без
курсов сдавать на категорию Б? Его знания можно оце-
нить выше, чем знания тракториста, который окончил кур-
сы и сдал на права, но опыта работы не имеет.

Почему закупочные цены на молоко так отли-
чаются?

Министр собирается разобраться и ответить на многие
вопросы лично, но вопрос о ценах на молоко вне компе-
тенции министерства.

Встреча показала: проблем и спорных вопросов в сель-
ском хозяйстве много, поэтому такие разговоры с долж-
ностными лицами «напрямую» необходимы, хотя проблемы
сразу и  не решают.

Ванда Жулина

Министр земледелия Янис Дуклавс
в Лудзе

Об охоте на кабанов 
в период

распространения
Африканской чумы

свиней

Чтобы осуществить мероприятия по пред-
упреждению распространения  Африканской чумы
свиней и Классической чумы свиней в Латвии, вве-
дены изменения в правовые нормы при охоте на ка-
банов.

Изменения предполагают обеспечить интенсив-
ный процесс охоты на кабанов, а также равномер-
ную нагрузку на охотничьи угодья во время охоты.

Определены обязанности:
Государственной службы леса – определить  от-

ветственного пользователя (охотничий клуб) в угодь-
ях, где до сих пор не была разрешена охота на ка-
банов, о принятом решении информировать собст-
венников земель;

Охотников – охотиться на кабанов согласно опре-
деленному Государственной службой леса мини-
мальному размеру отстрела, перед каждой охотой
информировать собственников земель, одновременно
соблюдая правила охоты и правила оборота оружия;

Собственников земель, чьи интересы затронуло
решение Государственной службы леса – не запрещать
охоту на кабанов или не препятствовать охоте.

Информируем, что любое решение об огра-
ничении охоты должно быть продуманным.
Практика показывает, что на территориях, где вве-
дены ограничения или препятствуют охоте собст-
венники земель, повышается плотность популяции
диких животных, и соответственно обостряется кон-
фликт между интересами общества и интересами
животных, например,повышается риск распро-
странения болезней, опустошаются земли.

Прежде чем принять любое решение, связанное
с охотой, необходимо оценивать не только без-
опасность общества, принимая во внимание риск при
использовании огнестрельного оружия, но и риск
опустошения земель, угрозу экологической ста-
бильности и интересам общества. Призываем собст-
венников земель терпимо относится к охоте и охот-
никам.

Надо подчеркнуть, что в интересах общества огра-
ничить  распространение заболевания. 

Охотникам, если только это не согласовано с
собственником земли, запрещено передвигаться на
автотранспорте вне дорог, разжигать костры, ру-
бить деревья, обустраивать места для отдыха, кор-
мушки, создавать охотничью инфраструктуру и за-
ниматься деятельностью, напрямую не связанную
с охотой.

Если после охоты нанесен вред собственности,
например, повреждена поросль, выброшен мусор,
исхожена или изъезжена сельскохозяйственная зем-
ля, собственник может обратиться с заявлением в
Государственную полицию, Государственную служ-
бу леса, а также информировать Комиссию по коор-
динации охоты и потребовать возмещения ущерба.

Биобезопасность охоты предполагает, что остав-
лять побочные продукты ( внутренние органы жи-
вотных, шкуры и т. п. ) запрещено, их необходимо
сжечь, закопать или поместить в специальный кон-
тейнер. В соответствии с ныне действующим со-
глашением между Продовольственно-ветеринарной
службой и Объединением Латвийских самоуправ-
лений, сбор туш кабанов на территории распро-
странения Африканской чумы свиней и зонах рис-
ка организует местное самоуправление. Туши ка-
банов разрешено закопать в лесу на месте, или, если
это сделать невозможно, доставить в ближайший
пункт сбора, где поместить в контейнеры, после чего
их доставят на предприятие по переработке побочных
продуктов.

Подготовлено Отделом прессы и общественных
отношений Министерства земледелия
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ПРОЕКТЫ

«Макбет» в Лудзе
(Начало на 1 стр.)

Ирена Буле: «Впервые я прочитала «Макбет» в 12 лет. Многого
тогда не поняла, но я была покорена, особенно образом главно-
го героя.

Впоследствии я много раз перечитываля пьесу. Появилась
мысль снять учебный фильм, чтобы школьники заинтересова-
лись творчеством и богатым языком Шекспира. И хотя уже в
самом начале осознавала, что будет нелегко, работа над филь-
мом оказалась еще сложнее. И все же этот период времени был
творческим и увлекательным как для меня, так и для всей съе-
мочной группы.

Я благодарна Эдмунду, который взялся эту безумную идею
реализовать и нашел для этого время.

Очень талантливыми оказались мои ученики, сыгравшие роли
в фильме. Уже в самом начале знала, кто сыграет главную роль.
И Артур оправдал мои надежды. Роли первого плана сыграли
Эвия Василенока, Райвис Филимонов и Айгар Луцкан. Многих
своих учеников узнала заново. Конечно, оценка зрителей мо-
жет быть разной, но надо помнить, что в нашей команде нет
ни одного профессионала. Это наш творческий эксперимент,
так это и надо воспринимать.

Когда читаешь о новых фильмах, обычно говорится и о бюд-
жете, который  достигает астрономических сумм. В нашем слу-
чае съемки основывались на добровольной работе учеников,
и фильм можно назвать почти безбюджетным. Самоуправление
поддержало идею о фильме в Конкурсе Малых проектов в сфе-
ре культуры и выделило 257 евро, ЦДЮ поддержало съемки
фильма из своего бюджета.

Спасибо всем предпринимателям и руководителям учреж-
дений, которые разрешили снимать фильм в своих помещениях
без вознаграждения, учителям, которые нас поддержали!»

31 мая в ЛГГ состоялась презентация фильма, которая поз-
волила составить представление об этой работе. Съемочная груп-
па получила свидетельства о добровольной работе, на память
– майки с символикой проекта. Увиденное заинтриговало. 

Ванда Жулина

Музыка помогает не только развить артисти-
ческие навыки и понимание культуры у детей и
молодежи, музыка помогает развить любой талант.
В наши дни так много захватывающих вещей, ко-
торые детям кажутся интереснее и полезнее за-
нятий музыкой.  Чтобы способствовать развитию
интереса у детей и молодежи к  освоению  про-
фессиональной музыкальной программы, со-
вершенствованию умений и навыков, которые в
дальнейшем могут пригодиться для музыкальной
карьеры, был подготовлен проект «Улучшение ма-
териально-технической базы Лудзенской музы-
кальной основной школы для совершенствования
музыкального образования».   

Проект участвовал в конкурсе целевой про-
граммы Государственного фонда культурного
капитала «Улучшение материально-технической
базы музыкальных  и хореографических  об-
разовательных учреждений» и получил под-
держку.

На отделении духовых и ударных инструмен-
тов Лудзенской  музыкальной школы  учатся 48
воспитанников, осваивая игру на флейте, саксо-
фоне, валторне, трубе, кларнете.  В школе мно-
го музыкальных коллективов, есть и духовой ор-
кестр, в котором играют 26 воспитанников.
Оркестр основан для того, чтобы воспитанники
могли освоить навыки коллективного музици-
рования, участвовать в школьных, городских и
краевых мероприятиях. Гораздо интереснее, при-

ятнее и качественнее можно освоить навыки игры
на инструменте, если этот инструмент новый

В рамках проекта будут приобретены альт- сак-
софон и флейта, будет улучшена материально-тех-
ническая база Лудзенской музыкальной основной
школы, обеспечен качественный учебный процесс,
творческий рост воспитанников и развитие про-
фессионального музыкального образования в
Лудзенском крае. В Лудзенской музыкальной шко-
ле работают прекрасные и творческие педагоги,
руководители музыкальных коллективов.
Воспитанники программы духовых инструмен-
тов успешно выступают на конкурсах, надеемся
и в дальнейшем  их успехи  будут радовать луд-
зенцев, воспитанники будут представлять родной
край на мероприятиях  не только в Латвии, но и
за рубежом. 

Это проект реализуется при финансовой
поддержке Государственного фонда культур-
ного капитала и самоуправления Лудзенского
края

Руководитель проектов Илона Мекша

В Лудзенской музыкальной
школе новые музыкальные

инструменты

     

14 мая в рамках проекта «Радость жизни в
движении» Иснаудский Народный дом орга-
низовал спортивное и культурное мероприятие
в парке в Мартишах.Участвовали 3 команды в
каждой по 8 человек: из Мартишей –  „Martišu
Mafia”,капитан команды Райвис Филимонов,  из
Исталсны „Timurieši”, капитан команды
Вячеслав Голубев и из Лудзы: команда моло-
дежной думы и Лудза ТВ ”Darba grupa”,  капи-
тан Эдмунд Кадаковский.   

Желание организовать такое мероприятие по-
явилось, когда слушала разговоры о том, что мо-
лодежь пассивна, главное - телефоны, планшеты,
без которых не могут обойтись. Поэтому на этот
раз хотели быть достаточно умными и хитры-
ми, чтобы привлечь внимание молодежи к чему-
либо другому, сыграть в какую-нибудь игру вне
виртуальной среды. 

На открытии соревнований к собравшимся со
вступительным словом и пожеланиями успеха
обратились руководитель управления Иснаудской
волости Антонина Сяксте, директор Лудзенской
спортивной школы Елена Федорова и руково-
дитель Иснаудского Народного дома Бирута
Ермака.

В соревнованиях по волейболу первое место
заняли „Timurieši”, второе место – „Martišu
Mafia”, на третьем „Darba grupa”. Спасибо су-
дье Юрию Прыгуну.

В баскетболе первое место у команды
„Timurieši”, на втором „Darba grupa”, третье
место -„Martišu Mafia”. Спасибо судье Эдгару
Брилю. 

В соревнованиях по стрельбе первое место
заняла „Darba grupa”, второе место – „Timurieši”,
третье место – „Martišu Mafia”.Спасибо судье
Эрику Гуйтану. 

С ориентированием лучше всего справилась
„Darba grupa”, на втором „Timurieši”, третье
место заняла „Martišu Mafia”. Спасибо судье
Андрису Венгра.

В командной эстафете лучшие „Darba grupa”,
на втором остались „Timurieši”, третье место у
команды ”Martišu Mafia”. Спасибо судье
Андрису Венгра.

В соревнованиях по перетягиванию каната са-
мой сильной была команда из Исталсны
”Timurieši”, на втором „Darba grupa”, на
третьем „Martišu Mafia”. Спасибо судье Виктору
Долгилевичу.

В ИТОГЕ ПЕРВОЕ МЕСТО ЗАНЯЛА
КОМАНДА „TIMURIEŠI”ИЗ ИСТАЛСНЫ,
НА ВТОРОМ КОМАНДА ИЗ ЛУДЗЫ, НА
ТРЕТЬЕМ „MARTIŠU MAFIA”. Каждую ко-
манду наградили почетным кубком и дипломом.
Каждый член команды получил благодарность,
медаль и приз от Иснаудского Народного дома.

Спасибо команде Эдмунда: Райвису Корнееву,
Райвису Исаковичу, Анастасии Афанасьевой,
Эрике Подниеце, Линде Мичуле, Кристиане
Копейко, Айгару Луцкану, Анастасии Дроздовой,
Вячеславу Рутка.

Спасибо команде Райвиса: Виталию
Гусенкову, Артису Пудану, Максиму Михненоку,
Артису Лагановскому, Вадиму Кравченко,
Марку Катковскому, Анатолию Александрову,
Алвису Сарканису.

Спасибо команде Вячеслава: Арманду
Капустану, Игорю Голубеву, Константину
Назарову, Каспару Рагелису, Янису Далиба,
Агрису Далиба, Ричарду Кондалову,  Арнису
Полицану.

Большое спасибо за поддержку и сотрудни-
чество директору Лудзенской спортивной шко-
лы Елене Федоровой и Ольге Нешко.

Спорт помогает совершенствовать навыки со-
трудничества, учит брать на себя ответствен-
ность за результат команды, что будет важным
для молодежи в дальнейшем, как для занятий
спортом, так и для учебы и работы.
Коллективные спортивные мероприятия раз-
вивают навыки общения, воодушевляют и соз-
дают чувство общности, учат молодежь пони-
мать и ценить других.

На соревнования пришло много болельщи-
ков, спасибо всем, кто пришел поддержать своих.
Спасибо Управлению Иснаудской волости.

Спасибо Айне Казловской за вкусный суп из
щавеля, Айне Патумсе, водителю Айвару
Питерану, руководителю Исталнского клуба
Иманту Богомолу. Спасибо тем, кто убирал парк
в Мартишах!

Самое большое спасибо самоуправлению
Лудзенского края за конкурс Малые проекты в
сфере культуры. Благодаря участию в конкур-
се мы могли реализовать этот проект.

Бирута Ермака, 
руководитель Иснаудского 

Народного дома

Визитная карточка
природы Европы

В рамках проекта EDIC в
Восточной Латгалии в
Главной городской библио-
теке г. Лудзы прошло меро-
приятие для участников лет-
него лагеря Лудзенской го-
родской гимназии (руково-
дитель И. Гаваране)
«Визитная карточка природы
Европы».

Дети ознакомились с сим-
волами природы ЕС – цве-

тами, птицами, животными. Во время мероприятия дети полу-
чили задание: найти информацию о символах разных стран и рас-
сказать о них. Затем состоялось занятие в творческой мастерской,
дети из пластмассовых горшочков мастерили троллей – символ
северных стран ЕС.

Ведущая
мероприятия Илга Каупужа

РАДОСТЬ ЖИЗНИ В ДВИЖЕНИИ
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10 мая на эстраде Лудзенского парка прошли со-
ревнования «Форум юных участников дорожного
движения-2016», в которых принимали участие  9
команд и индивидуальные участники из школ
Лудзенского, Циблского и Зилупского края.
Ученики показывали свои знания правил дорож-
ного движения, безопасности движения, умение ока-
зывать первую помощь, оценивать техническое со-
стояние велосипеда и навыки практической езды.
Главный специалист по вопросам образования
Управления образования, культуры и спорта
Лудзенского края Иоланта Строгонова проинфор-
мировала о результатах соревнований в Лудзе. 

1 место – команда Лудзенской средней школы
№2 “Fiksie”: Роман Чернявский (5 б), Артур
Галахин (5 б), Милана Митрощенко(5 б),
Даниэла Красовска (5 б).

Ответственная за команду – Велта Збитковская.
2 место – команда Лудзенской городской

гимназии и ЦДЮ Лудзенского края  “Zibeņi”: Яна
Долгилевича, Алисе Алиткина, Элза Казачкова и
Дайрис Апш, все из 4 б класса. Ответственные за
команду – Скайдрите Пуле и Иоланта Строгонова.

3 место – команда ЦДЮ Лудзенского края “Brašie
ludzānieši”: Райвис Тутин (4 кл.), Райвис Смирнов
(4 кл.), Агнесе Лисова (4 кл.)и Кристиана
Лазовска. Ответственный за команду – Сергей
Лазовский. 

Среди индивидуальных участников лучшими
были: среди девочек – ученица 4 кл. Лудзенской
городской гимназии Яна Долгилевича, среди маль-
чиков – ученик 5 кл. Пушмуцовской основной шко-

лы Адриан Пауранс.
Хорошие знания при выполнении отдельных

заданий показали : знание устройства велосипеда
-  команда “Zibenīgās bultas” (Лудзенская городская
гимназия и ЦДЮ), оказание первой помощи – ко-
манда), “Zilupes vidusskola-1”.

Лучше всего знают правила дорожного
движения члены команды ”Zibeņi”. 

Самыми умелыми при преодолении полосы
препятствий были команды “Vēju pavēlnieki” и
“Žiperi” (обе из ЛГГ и ЦДЮ), “Zilupes vidusskola-
2” и команда “Simsoni” (Пушмуцовская основ-
ная школа). 

Спасибо всем учителям и родителям, которые
подготовили к соревнованиям и воодушевили
учеников: Велте Збитковской из Лудзенской
средней школы №2; Марии Богомола, Скайдрите
Пуле, Лигите Захаране и Элите Романовской  из
Лудзенской городской гимназии, Сергею Лазовскому
и Иоланте Строгоновой из Центра детей и юно-
шества Лудзенского края; Сандре Лагановской и
Вите Пауране из Пушмуцовской основной школы;
Ините Чижика и Кристине Бондаренко из
Зилупской средней школы.

Соревнования «Форум юных участников до-
рожного движения»  Дирекция безопасности до-
рожного движения проводит уже с 1993 года.
Каждый год в них принимают участие тысячи уче-
ников ( с 4 по 6 класс) во всей Латвии.

Все участники соревнований получили в пода-
рок майку с символикой и благодарность, а побе-
дители – дипломы и призы.

Форум юных участников
дорожного движения-2016 в Лудзе

Состоялся семинар для молодежи  «Основы
предпринимательской деятельности»

7 июня Центр детей и юношества в сотрудничестве с
Латгальским  центром предпринимательства (ЛЦП) проводил
семинар для молодежи «Основы предпринимательской
деятельности». Тема семинара – с чем надо считаться и ка-
кие факторы оценивать,  начиная предпринимательскую дея-
тельность.

Были рассмотрены вопросы о том, как сформулировать бизнес-
предложение,  как найти клиентов и рынок сбыта своих услуг или
товара, как создать команду,  как выполнить необходимые регист-
рационные формальности, а также вопросы о финансировании и дру-
гих видах поддержки, которые доступны для  начала осуществле-
ния предпринимательской деятельности  или для её расширения.

В ходе семинара консультант ЛЦП Валдис Митенбергс  ознакомил
с актуальной информацией об  основах предпринимательской
деятельности, возможностях привлечения  финансов и других видах
поддержки для начала осуществления предпринимательской
деятельности.

Молодые люди получили практические советы относительно
того, как рациональнее организовать свой бизнес, как получить
информацию  и анализировать рыночную ситуацию, оценивать рис-
ки в выбранной отрасли, для того чтобы принять экономически
эффективное решение.

Также были даны рекомендации по составлению заявки для уча-
стия в проекте.

В семинаре участвовали и делились опытом молодые
предприниматели: Гунта Нагле из Карсавы, Велга Круковска из
Резекненского края и Дагнис Тиховский из Лудзенского края. 

Информирует Игорь Малзуб, ЦДЮ Лудзенского края

Объявлена программа проектов
негосударственных организаций 

Латгалии 2016

Южнолатгальский центр под -
держки негосударственных органи -
заций 2 июня сего года представил «Программу проектов не-
государственных организаций Латгалии на 2016 год». Ее целью
является поощрение гражданской инициативы, участие жителей
и межкультурный диалог, в том числе деятельность национальных
меньшинств в Латгальском регионе планирования. В рамках
конкурса доступны 24 000 евро, которые разделены на три категории: 

Проекты поощрения гражданской инициативы (8 000 евро);
Проекты, обеспечивающие межкультурный диалог  (8 000

евро);
Проекты поддержки негосударственных организаций

национальных меньшинств (8 000 евро). 
Максимальная сумма, которая доступна для одного проекта, не

должна превышать 3 000 евро. Срок подачи проектов – до 16:00
6 июля 2016 года. Положение о конкурсе, бланк заявки и крите-
рии оценивания доступны на домашней странице www.nvoc.lv и
www.latgale.lv. 

Проект осуществляется в соответствии с договором о выпол-
нении отдельных задач в области межкультурного диалога и граж-
данской инициативы (2.5-8-18), заключенным между
Министерством культуры Латвии и Центром поддержки негосу-
дарственных организаций Южной Латгалии. 

Оскар Зугицкис
Координатор Центра поддержки негосударственных

организаций южной Латгалии

Позитивные изменения: снизилось число
случаев наложения площадей 

земельных участков

Так как земледельцы в этом году заявки для получения платежей
за площади подавали в электронном виде в Электронную систему
подачи заявок (ЭСПЗ) , уже заметны позитивные изменения –
существенно снизилось число  случаев наложения площадей
земельных участков. Если в прошлом году наложение площадей
констатировали примерно у 18 000 клиентов, то в этом только у
4500 клиентов. 

Наложение площадей земельных участков возможно, если одну
и ту же территорию на карте ЭСПЗ отметили многие клиенты СПС.
Так как земледельцы подавали заявки в электронном виде, СПС
своевременно, уже в июне, смогла констатировать наложения и
призвать клиетов устранить их, таким образом нет штрафных
санкций – уменьшенных платежей. Без санкций устранить ошибки
в заявках земледельцы могут до 25 июня.

Устранить ошибки без санкций можно благодаря электронной
системе подачи заявок, поскольку в бумажном формате СПС в
примерно 63 000 заявок не смогла бы констатировать наложение
площадей земельных участков до конца срока подачи заявок для
получения платежей.

Клиентам СПС отправлены электронные письма, чтобы
информировать их о наложении. СПС просит клиентов
ознакомиться с информацией и убедиться, что границы земельных
участков на карте ЭСПЗ  обозначены корректно.

Кристина Илгажа
Руководитель отдела общественных отношений 

Службы поддержки села

Земледельцы имеют право трудоустраивать ра-
бочих,  для оплаты  труда которых применяют по-
доходный  налог для сезонных сельскохозяй-
ственных  рабочих.

Ставка подоходного налога, которую применяют
к доходам сезонного сельскохозяйственного ра-
бочего, составляет 15%.

Если, например, рабочему начислили за день 10
евро, налог составляет 1,50 евро, а рабочий полу-
чит  8,50 евро.

В течение дня сезонный сельскохозяйственный  ра-
бочий может быть трудоустроен только у одного ра-
ботодателя. Это значит, что не может быть ситуации,
когда сезонный сельскохозяйственный рабочий пер-
вую половину дня оформлен,  как налогоплательщик,
у одного работодателя, а вторую – другого. 

Cезонный сельскохозяйственный рабочий мо-
жет быть занят на сезонных сельскохо зяйственных
работах: посеве или посадке плодовых деревьев
, кустарников и овощей, уходе за посевами и по-
садками, уборке и сортировке урожая.

Выплачивать доход, облагаемый налогом может
сельскохозяйственный производитель, который в
текущем году заявил сельскохозяйственную зем-
лю для получения единого платежа за площадь, в
заявке дожен быть указан по крайней мере один код
культурного растения, который упомянут в при-

ложении № 166 правил Кабинета министров.  
Сезонные сельскохозяйственные работы могут

выполняться в период с 1 апреля по 30 ноября года
таксации.

Сельскохозяйственный рабочий  может быть за-
нят на сельскохозяйственных работах  не более 65
дней.

Доход сезонного сельскохозяйственного рабочего
за сезон не должен превышать 3000 евро.

В день начала сезонных работ  работодатель дол-
жен зарегистрировать сезонного рабочего в  ин-
формационной системе Службы поддержки села,
с указанием фамилии, персонального кода рабочего,
дня получения дохода и формы заключенного до-
говора (письменный трудовой либо письменный или
устный договор подряда). Каждый день работо-
датель должен регистрировать в информационной
системе начисленный сезонному рабочему доход. 

Один раз в месяц в течение 5 рабочих дней после
последнего дня месяца, в котором был получен до-
ход, лицо, выплачивющее этот доход должно по-
дать в Службу государственных доходов сообще-
ние о лицах, трудоустроенных на сезонных сель-
скохозяйственных работах в отчетном месяце, до-
ходе этих рабочих и начисленном налоге на доход
сельскохозяйственных рабочих, а также его рас-
пределении по бюджетам. 

О налоге для сезонных
сельскохозяйственных рабочих

Чтобы содействовать развитию и разнообразию
деятельности несвязанной  с сельским хозяйством
в сельских регионах, правительство 24 мая
приняло подготовленные Министерством
земледелия (МЗ) правила для поддержки при
вложениях в несвязанную с сельским хозяйством
предпринимательскую деятельность.

Также, как и в других местах в Европе, в Латвии
малые и средние предприятия составляют
большую часть народного хозяйства, они также
имеют влияние на валовой внутренний продукт
и занятость. В структуре занятости сельских краев
наибольшой удельный вес занятости отмечен в
сельском хозяйстве, в лесном хозяйстве и в рыбном
хозяйстве - около 35 %. В этих отраслях
наблюдается тенденция сокращения числа
занятых лиц, поэтому на селе необходимо
дополнительно развивать и другие отрасли.

Новые правила определяют порядок, согласно
которому предоставляется государственная и
европейская поддержка при вложениях для начала
ведения и развития несвязанной с сельским
хозяйством деятельности в виде открытого
конкурса заявок на проекты. Участвовать в
конкурсе проектов могут лица, осуществляющие
хозяйственную деятельность, которые
задекларированы (или предприятие которых
зарегистрировано) на сельской территории.

Поддержка будет обеспечена как для развития
хозяйственной деятельности, так и для содействия
туристической отрасли.

Претендентов на поддержку условно можно
разделить на две части. Одна - исполнители
хозяйственной деятельности, которые уже
занимаются сельским хозяйством и которые
смогут разнообразить свою хозяйственную
деятельность. Вторая - предприниматели, которые
не являются земледельцами и которые смогут
развить свою хозяйственную деятельность в
отраслях, несвязанных с сельским хозяйством.

Поддержкой будут обеспечены  претенденты,
создающие новые рабочие места и развивающие
предпринимательскую деятельность почти во всех
областях народного хозяйства, кроме претендентов
на поддержку, которые пожелают, например,
развивать угольную промышленность,
производство стали, коммерческие перевозки и
др. области, указанные в правилах.

Новые правила также указывают, каким кри-
териям должен соответствовать производитель,
чтобы получить поддержку, какие необходимы для
этого документы и каков порядок подачи заявок,
соответствующие выплаты и другие условия для
лиц, получающих поддержку.

Информирует Министерство земледелия МЗ

Новый вид поддержки лицам,
осуществляющим хозяйственную деятельность

в сельской местности
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ИЗ ЖИЗНИ ШКОЛ

Так принято, что каждый че-
ловек в конце календарного
года задумывается о сделан-
ном, старается вспомнить все,
что удалось, а у педагогов своя
точка отсчета – учебный год.
Педагогам дошкольного обра-
зования этот год, как и всегда,
преподнес много позитивных,
творческих  событий. На этот
раз хочется вспомнить день,
когда солнце наконец разбу-
дило весну.

В последнюю субботу апре-
ля над Лудзенским ДОУ № 4
“Pasaciņa”развевались флаги
двух стран. Там встретились 40
педагогов, чтобы в теплой, дружеской атмосфе-
ре обменяться опытом.

IIМеждународная конференция педагогов до-
школьного образования « Использование ин-
новаций в процессе дошкольного образования,
для развития исследовательских навыков у об-
учающихся  при изучении естествознания»
была организована, как мероприятиеметодиче-
ского объединения дошкольных образовательных
учреждений Лудзенского, Циблского и Зилупского
края

В 2015/2016 уч.г. дошкольные образовательные
учреждения Лудзенского, Циблского и Зилупского
края  выдвинули следующие приоритеты:

Цель – Повышение качества обучения, разви-
тие исследовательских навыков у обучающихся
при изучении естествознания и формирование бе-
режного отношения к природе;

Тема года – Практическое познание окру-
жающей среды и природы – во время игровых за-
нятий, заботясь о безопасности, своей и других;

Поэтому на конференции обобщили работу,
проделанную за этот учебный год.

30 апреля педагоги дошкольного образования
увидели 15 презентаций, в т. ч. 5 выступлений под-
готовлено педагогами Лудзенским ДОУ “Rūķītis”,
3 –  педагогами ДОУ “Namiņš”  и 4 – педагогами
ДОУ “Pasaciņa”, 2 – педагогами Прейльского ДОУ
“Pasaciņa” и 8 докладов представили педагоги из
ДОУ „Varpelis“ („Zvaniņš“) из г. Рокишки
Литовской республики. Среди слушателей были
педагоги дошкольных образовательных учреж-
дений из Бригской волости и Циблского края.

Время работы конференции с 9.30 и до 18.30,
за это время педагоги могли не только обменяться
опытом, но и вместе с гостеприимными
педагогами ДОУ“Rūķītis” и  “Pasaciņa” осмотреть
эти дошкольные учреждения.

Подводя итоги работы, участники конферен-
ции признали, что знания, полученные таким об-
разомимеют большую ценность, потому что ре-
альный, апробированный опыт передается от прак-
тика к практику.

Инга Лосевича,
педагог дошкольного образования
Лудзенского ДОУ №4 “Pasaciņa” 

ПЕДАГОГИ ДОШКОЛЬНОГО ОБРАЗОВАНИЯ
ЗАВЕРШИЛИ УЧЕБНЫЙ ГОД

КОНФЕРЕНЦИЕЙ

Анкета о качестве образования в учреждениях
образования Лудзенского края

Завершился 2015/2016 учебный год. В поле зрения само-
управления постоянно находятся результаты учебной и воспи-
тательной работы молодого поколения. Чтобы обеспечить ка-
чественную работу учреждений образования в новом учебном
году, желаем провести опрос родителей школьников и общества,
проанализировать Ваши ответы и предложения.

Просим ответить на наши вопросы до 21 июня с.г..
В каждой анкете укажите ответы только об 1 учреждении

образования. Если в учреждении образования учатся несколько
Ваших детей, в каждой анкете отвечайте только об 1 ребёнке.
Если Ваши дети не посещают учреждения образования
Лудзенского края, в вводном вопросе укажите только то уч-
реждение образования, о котором Вы хотите выразить своё мнение. 

Мой сын  Моя дочь  посещает
_______________________________________________ 

(укажите учреждение образования и класс, группу, кружок или программу)

Прочитайте утверждения и напротив каждого их них отметьте
1 из 5 ответов, наиболее соответствующий Вашему мнению.

Победители предметных
олимпиад получили денежные

награды
Основываясь на положении самоуправления Лудзенского края

«Порядок награждения победителей предметных олимпиад и  кон-
курсов ученических научно-исследовательских работ» , в конце
учебного года денежные премии были вручены многим учащих-
ся школ края. Положение предусматривает , что за победу в го-
сударственной предметной олимпиаде  учащийся получает 100 евро,
за II, III место соответственно меньше, за участие – 30 евро. За
победу в государственном конкурсе ученических научно-иссле-
довательских работ вручают 70 евро, за участие – 20 евро.  За до-
стижения в государственных открытых олимпиадах,  предметных
олимпиадах Латгальского региона, региональных конкурсах уче-
нических научно-исследовательских работ награды вручают за при-
зовые места: I место – 30 евро, соответственно за II, III место и
Благодарность меньше. 

За эти достижения награждены 38 учащихся. Всего выплаче-
но 630 евро.  Денежные награды за победы в предметных олим-
пиадах края предусмотрены за лучший результат, если набрано
не менее 50% от максимально возможного количества пунктов.

За эти достижения награждены 18 учащихся и выплачено 200 евро. 
Общая сумма, выплаченная за достижения – 830 евро.
Больше всего денежных премий получили  победители и лау-

реаты олимпиад и конкурсов из ЛГГ – 42 ученика из ЛГГ полу-
чили награды.

Конечно, главное – знания, но все же денежные награды до-
казывают, что упорная работа и достижения могут быть матери-
ально вознаграждены. 

Ванда Жулина

Выпускные в школах 
уже начались

В школах прошли выпускные вечера. Сколько же выпускников
в  2015/16  учебном году в школах края? 

В ЛГГ-  9 класс заканчивают 40, 12 класс – 39 учащихся.
В Лудзенской средней школе №2  9 класс заканчивают 36, 12

класс – 32 ученика.
В Истринской средней школе 9 класс заканчивают 8, а 12 класс

– 11 учащихся.
В Лудзенской вечерней средней школе 9 класс заканчивают 5,

а 12 класс – 30 учеников. 
В Нирзской основной школе в этом году в 9 классе - 6, а 12 клас-

се -11 выпускников. 
Всего в крае: 106 учащихся заканчивают основную школу, 112

– среднюю школу. На 31 выпускника меньше, чем в прошлом году.
Профессиональные программы освоили 79 учащихся: в
Лудзенской Художественной школе им. Ю. Сойкана – 29 вы-
пускников; в Лудзенской Музыкальной основной  школе - 20; в
Лудзенской Спортивной школе – 30 выпускников. 
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Чтобы помочь детям из малообеспеченных се-
мей собраться в школу,  объединение «Единой
Латвии» проводит благотворительную акцию «В
школу». В рамках которой будут собраны
школьные принадлежности. Благотворительная
акция проходит с 1 июня по 31 августа.
Приглашаем пожертвовать вещи -  школьные при-
надлежности, сумки, книги и др. В Лудзенском
крае есть нуждающиеся семьи с детьми.

Особенно  ухудшилось их материальное поло-
жение в результате  экономического кризиса, поэ-
тому нашу помощь ждут. 

Школьные принадлежности ждем по адресу:
Лудза, ул. Латгалес 119, LV-5701. 

Конракты:
телефон: 26768782, 28457217; 
e-почта: rudais.kakis.un.abolins@gmail.com; 
Facebook: Rudais kaķis un āboliņš

Можем гордиться нашими музыкантами
11 мая этого года в Озолниеках состоялся VI Конкурс игры на духовых инструментах  среди му-

зыкальных школ малых городов и сельских музыкальных школ. Лудзенкую музыкальную школу
представляли: флейтисты Паула Баранова, Дайрис Брилис (пед. Инесе Апейне, концертмейстер
Ирина Кигитовича), кларнетистка Марта Молодавченко(пед. Арнис Кранцанс, концертмейстер Ирэна
Жданова), трубач Ивар Ивулансik(пед. Роман Сеньков, концертместер Ирина Кигитовича) и флей-
тистка Аманда Коновалова, занявшая 2 место (среди 60 учащихся)( пед. Инесе Апейне, концерт-
мейстер Ирина Кигитовича). Молодец!

СПАСИБО детям и педагогам за работу! Можем гордиться нашими музыкантами и педагогами!  

11 выпускников Лудзенских школ получили
Благодарственное письмо Президента министров
за отличную учебу, за достижения в
Государственных предметных олимпиадах и кон-
курсах ученических научно-исследовательских ра-
бот и за активное участие в общественной жизни. 

Награды получили выпускники Лудзенской го-
родской гимназии: Марис Лапшов, Дана Бутрима,
Мария Дергачева, Лайла Лотане, Эвия Василенока,
Гунита Мисане, Алина Ковшеле, Виктория
Матисане.

Выпускники Лудзенской средней школы №2:
Герман Князюк, Саманта Митченкова, Анастасия
Афонченкова.

Благодарственные письма Латгальского региона
планирования вручены Герману Князюку и
Саманте Митченковой (Лудзенская средняя
школа №2); Марису Лапшову и Райвису

Филимонову (ЛГГ). 
В апреле, на заседании думы Лудзенского края,

было принято решение о премировании вы-
пускников 12 классов.

Если по окончании обучения в школе  средний
балл выпускника составляет   8,5–8,9 баллов, вы-
плачивается денежная премия в размере 100 евро.
Если средний балл 9 и выше – 150 евро. Цель пре-
мирования – мотивировать учащихся повышать
качество знаний и выбрать для продолжения уче-
бы средние школы  нашего края. Подобные пре-
мии в нашем крае выплачиваются впервые.

В этом учебном году премии в размере 100 евро
вручили  8 выпускникам ЛГГ, 150 евро – 4 вы-
пускникам. В Лудзенской средней школе №2 чек
на 150 евро получили 3 выпускника, 100 евро –
2 выпускника. 

Премии ученикам вручают на выпускных вечерах.

Выпускники получили  награды

Благотворительная акция 
«В школу»
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В мае вспоминаем  талантливых  жительниц
нашего края – поэтесс Елену Арбузову и Янину
Табуне. Обе в свое время работали в редакции ра-
йонной газеты.  

Янине Табуне 11 июня исполнилось бы 80 лет.
К сожалению уже 14 весну ее нет среди нас.
Открытие Ночи музеев 21 мая в Лудзенском крае-
ведческом музее началось  с памятного меро-
приятия. Тема Ночи музеев в этом году – «Дверь».
Перечитывая книги стихов своей матери, дочь Вия
нашла 15 стихотворений, в которых понятие
«дверь» стало образом. Дверь в поэзии Янины
символизирует переход от одного жизненного эта-
па к другому, но самое характерное и символич-
ное значение, раскрывающее суть стихов Янины
– это  дверь доброты.

На мероприятии звучали стихи Янины, песни
в исполнении  Звиргзденского этнографическо-
го ансамбля, которым поэтесса долгие годы ру-
ководила, а также  занималась обработкой на-
родных песен, выступил, созданный поэтессой в
свое время ансамбль “Nemiers”, который испол-
нял сочиненные ею песни. Из Лимбажи приеха-
ла певица Анита Озола. Она в свое время открыла,
насколько музыкальна  поэзия Янины Табуне.
Песни, написанные на стихи поэтессы, исполняли
и Сергей Шлемин и Сандра Кучане. Впервые на
мероприятии прозвучало посвящение поэтессе в
исполнении Валдиса Наглиса.

Доставили радость зрителям гости из сосед-
него края: самодеятельные актеры из Наутренской

и Миглиниекской театральных групп сыграли две
одноактные пьесы, написанные Вией Табуне.

Особые эмоции вызвала запись голоса поэтессы
из архива Латвийского радио.

На выставке, которая была посвящена этому
событию, можно было ознакомиться с творчеством
Янины в разных областях: поэзия, музыка, жур-
налистика. Больше всего усилий в организации
памятного мероприятия и выставки приложили
дети Янины, особенно дочка Вия.

Председатель Думы Алина Генделе в за-
ключении мероприятия поблагодарила семью поэ-
тессы за то, что популяризируют творчество  ма-
тери и помнят о ней.  

Ванда Жулина

Памяти Янины Табуне

Здравствуй, лето!

3 июня в Бригской волости состоялся Праздник
для детей «Хочется немножко побаловаться».

Все взрослые хоть на часок хотели бы вернуться
в детство, когда можно беззаботно побегать по тра-
ве босиком, поиграть с друзьями в веселые игры,
попрыгать и повеселиться. Вот и в этот жаркий
денёк, рядом со своими детьми были родители,
которые могли насладиться всеми детскими ра-
достями. Здесь каждый ребенок получил массу
позитива от весёлого надувного аттракциона

«Zīmuļu pasaule», призов за свои таланты в кон-
курсе рисунка на асфальте и победы в весёлой
эстафете. 

Ведущие – Пчёлка Татьяна и Клоун Марек до-
полнили своими яркими нарядами шумный лет-
ний праздник, угощали детей яблоками и кон-
фетами, с удовольствием фотографировались с же-
лающими. Тематика конкурса рисунков на ас-
фальте «Яблоко» раскрыла способности к твор-
честву, где создавались, как индивидуальные ри-
сунки, так и семейные. Музыкальную ритмичную
нотку внесло выступление юных участников круж-
ка брейк-танца  (рук. Дмитрий Павлов) – Анны,
Леонида и Дмитрия. 

Также ребята оформляли для угощения
Ёжиков из фруктов. 

От имени детей и родителей, благодарим ор-
ганизаторов праздника, особенно за спонсорскую
поддержку Валерия Козлова («Kūdras purvu
RAU»). Надувной аттракцион радовал детвору
бесплатно три часа, поэтому, надеемся, все при-
шедшие остались довольными, вволю порезви-
лись и порадовали себя. 

Приятно было наблюдать за детьми, читать на
их лицах радость, счастье и веселье! Желаем всем
солнечного лета, ярких и оздоровительных эмо-
ций от отдыха и летних каникул! 

Алла Долговская

И все-таки что-то
осталось…

31 мая друзья и поклонники таланта нашей землячки, поэтес-
сы Елены Николаевны Арбузовой собрались в Лудзенской пра-
вославной церкви на панихиду по поводу 25-летия со дня ее кон-
чины.  После панихиды все отправились на городское кладбище,
где  прошла лития на могиле поэтессы.  

Батюшка о. Сергий  сказал, что каким бы ни был человек, душа
его раскрывается в поэзии, отметил в частности статью о  пра-
вославной церкви, опубликованную в сборнике «И все-таки что-
то осталось…» и выразил уверенность, что если бы Елена
Николаевна была жива, то появилось бы еще немало ее материалов
о нашем храме. 

Супруги Бобровские – подруга и одноклассник – немного рас-
сказали о юношеских годах, о том, какой была Е. Арбузова.

Бывшая коллега Елены Николаевны Р. Прозаркевич поблаго-
дарила всех, кто  в этот день вспомнил Елену Арбузову и пришел
почтить ее память. 

Благодарность
Искренние слова благодарности председателю Лудзенского рус-

ского общества “Наследие” Евгении Кущ за то, что смогла пора-
довать лудзенцев и организовала встречу с интересным челове-
ком, нашим земляком, известным поэтом, с любовью воспеваю-
щим Латгалию и людей, живущих на этой земле, Петром
Антроповым.

Благодарные слушатели: Анна Куялова, Вера Яковлева,
Лариса Третьякова и другие

Во время Ночи музеев у посетителей
Лудзенского краеведческого музея была уни-
кальная возможность прослушать лекцию архи-
тектора Петера Блума об истории дверей с древ-
них времен до наших дней. Оказывается, форма
дверей, материал,  из которых они изготовлены,
ручки, украшения хранят так много информации
об эпохе, когда они были изготовлены, о гос-
подствующем в то время архитектурном стиле. 

После просмотра презентации и рассказа соз-
далось впечатление, что материала на эту тему
столько, что можно издать энциклопедию.

Когда рассматриваешь фотографии дверей,

вспоминается деревенский дом дедушки и ба-
бушки, старинные здания имений. Мы не осо-
знавали, что, оказывается,  многие элементы две-
рей – ценность. Рассказ Петера Блума заставляет
задуматься, прежде чем менять двери, которые сде-
лал старинный мастер, на стандартные и без-
личные. Может быть лучше отреставрировать ста-
рые, которые через много лет, возможно, будут
уникальны.

То, какие разные двери в старой части г. Лудза,
можно увидеть на фотовыставке Юрия и Юлии
Суповых.

Ванда Жулина

Мир дверей с точки зрения 
Петера Блума

Праздничный концерт
«Мамочка, сегодня твой день!»

7 мая в зале управления  Пуреньской волости  жители волости
и гости собрались на праздничный концерт, посвященный Дню ма-
тери.  Дети поздравляли мамочек и бабушек сердечными песня-
ми, юмористическими скетчами и стихами. Чтобы поздравить всех
с праздником были приглашены артисты из соседних волостей –
фольклорная группа «Рикшова» из Нюкшской волости, заведую-
щая Цирмской волостной библиотекой Марина Питеране с внуч-
кой Валерией и самодеятельный театр из Пилдской волости.

Фольклорная группа «Рикшова» эмоционально взволновала зри-
телей, когда исполнялись народные песни можно было подпевать
или, слушая песню, задуматься о чем-то своем. 

Особенная атмосфера царила в зале, когда выступала заведующая
Цирмской библиотекой Мария Питеране  с внучкой Валерией, ис-
полняя песни о маме.

Артисты самодеятельного театра из Пилдской волости удиви-
ли зрителей юмористическими скетчами «Балет», «На перроне»
и «У врача».

Дети и молодежь из Пуреньской и Нюкшской волости тоже по-
здравляли своих мам и бабушек, посвятив им  душевные стихи
и  поздравления. 

В заключении концерта каждый зритель, в память о чудесно
проведенном времени, получил в подарок, сделанный детьми тюль-
пан из бумаги с пожеланиями и особую конфету ко Дню матери. 

Спасибо  фольклорной группе «Рикшова» и руководительнице
Илоне Пойкане, самодеятельному театру из Пилдской волости и ру-
ководительнице Олите Баклане, заведующей Цирмской волостной
библиотекой Марине Питеране, маленькой Валерии и нашим детям
за сердечный и одновременно веселый праздничный концерт!

Спасибо Марине за озвучивание! 
Сердечно поздравляем всех матерей и бабушек, семьи  с этим

чудесным весенним праздником! Пусть у Вас в сердце царит мир,
а в семье согласие!

Рута Зайцева, 
заведующая Пуреньской волостной библиотекой

Наступило лето. Начались школьные
каникулы. Утром можно поспать подо-
льше.  Чтобы сны были только хороши-
ми и позитивными, 3 июня на занятия в
творческой мастерской «Изготовь свою
ловушку для снов»  в библиотеке
Пуреньской волости собрались дети и мо-
лодежь Пуреньской волости. Сначала

надо было вырезать из картона кружоч-
ки: большие и маленькие. Затем, выбрав
пряжу своего любимого цвета, обмотать
кружочки. Дальше – самое трудное, спле-
сти паутину. Немного терпения - в ре-
зультате получились красочные, яркие ло-
вушки для снов. У каждого разные.
Украшенные бусинками, декоративными

перышками. 
Считается, что ловушки для снов при-

думали в Северной Америке. Так можно
увидеть только хорошие сны, которые по-
падают в ловушку, а плохие уходят и не
возвращаются. Самая лучшая ловушка для
снов та, которая сделана своими руками.

Спасибо всем, кто пришел на занятия

в творческую мастерскую, за терпение и
старание! Желаю веселых каникул и по-
зитивных снов!

Встретимся на других мероприятиях
в библиотеке Пуреньской волости!

Рута Зайцева, 
заведующая Пуреньской библиотекой

Творческая мастерская «Изготовь свою ловушку для снов» в Пурени

ОБЩЕСТВО И КУЛЬТУРА

Сценка в поезде – исполняют наутернцы

„Весёлые ведущие“
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Самое важное, конечно, чтобы каждый кол-

лектив включили в общую программу, чтобы кол-
лективы выступили, смогли себя показать.

Рассказывает режиссер концерта Марика
Чернявска: Заключительный концерт интересен
тем, что вся трехчасовая программа была объ-
единена общим сюжетом, сюжетом сказки
«Ежова шубка», между танцевальными номера-
ми самодеятельные актеры из кружков ЦДЮ –
Студии сценического искусства“Pepilota”, теат-
ра движения и Группы современного танца
“Fouette”–  разыграли шесть интермедий. 

Как сценографический элемент, с помощью ко-
торого можно было быстро изменить вид эстра-
ды, обозначить место действия, использовали
длинные деревянные жерди: в начале концерта
из них был сделан дом, в котором живет ёжик, за-
тем они превращаются в лес и ворота, а позднее
– в копья, из-за которых ёжик не может попасть
во дворец, украшенные белыми лентами,  обо-
значают коридор во двоце, по этому коридору гу-
ляют Ёжик и принцесса, и, наконец, счастливый
конец – бал во дворце, и палки – это уже красочные
флаги. Все танцы Лудзенского танцевального окру-
га были выбраны и поставлены таким образом,
чтобы их можно было органично включить в сю-
жет, но и танцевальные программы других окру-
гов тоже идеально вписались в сюжет сказки: на-
пример, перед сценой, где король выехал на коне

и заблудился в лесу, г. Резекне завершил свою
программу танцем “Rikšiem bērīt’ es palaidu”, пе-
ред сценой «Время – спать» станцевали танец
«Спокойной ночи», а в финале концерта, во вре-
мя бала во дворце, красочную, с большим коли-
чеством участников программу показал
Алуксненский округ. Кажется, именно то, что
концерт был объединен одной программой, тесно
слились актерская игра и танцевальные номера
, помогло зрителям чувствовать себя включенными
в действие концерта. Хореограф заключительного
концерта – Сармите Стапуле, работали творчес-
ки в команде по подготовке концерта Светлана
Римша и Рута Звиедре. 

В работу фестиваля включились волонтеры: и
взрослые, и дети. Они трудились в пунктах раз-
дачи воды, на Замковой горе, в парке. Работали
все городские образовательные учреждения, са-
моуправление, предприятия общественного пи-
тания, полиция, медики. Как единый, сплоченный
коллектив работал ЦДЮ. Никто не считал, сколь-
ко часов отработал. Лудзенцы чувствовали себя
ответственными за гостей фестиваля, встречали
их, помогали. Шествие было грандиозным:
участвовали Латгале, Видземе, Курземе. Целый
час шли юные танцоры, словно красочная река
текла с Замковой горы в парк.

Уже днем концерты на улицах Лудзы, Карсавы
и Зилупе создавали праздничное настроение. После
праздника услышали хорошие отзывы от
заместителя руководителя ГЦСО Агры Берзини,
от руководителей коллективов. Лудза приезжим
понравилась, это была прекрасная возможность
популяризировать свой город. Организаторы празд-
ника проанализировали работу, высказали свои
предложения, на что надо обратить внимание при
организации подобных мероприятий. Конечно,
ошибки были, но в целом все удалось. Спасибо
всем, кто поддержал и помог в организации фе-
стиваля. Спасибо отзывчивым зрителям. Лудза вы-
держала испытание и доказала, что может орга-
низовать праздник государственного масштаба.

Ванда Жулина

В Цетре детей и юношества
Лудзенского края пройдут
консультации о получении
прав на управление
велосипедом:

16 июня в14:00,
30 июня в 14:00.
Записаться на консульта-

цию можно по тел. 29469278.

Праздник удался

1 июня на эстраде Лудзенского парка
прошел фестиваль дошкольных
образовательных учреждений
Лудзенского, Циблского и Зилупского края
«Словно белый цветок расцвёл ребёнок».
Погода была хорошая. На сцене – 180
участников из 9 детских садов, много зри-
телей. Подобное мероприятие в День за-
щиты детей в Лудзе проходит уже второй
год подряд.  Дети получили  опыт вы-
ступления на сцене, родители  и педаго-
ги порадовались успехам своих детей.

Изюминка праздника – большие кук-
лы на сцене, которые родители делали
вместе с детьми. Получилась уникальная
декорация.

У выпускников детского сада
свой фестиваль

Календарь мероприятий
18 июня в 10:00 – Латгальская ярмарка на Замковой горе.
18 июня в 17:00 – На эстраде Лудзенского парка выступают

молодежные  танцевальные коллективы Латгальского края
“Sadoncuošana Ludzā”.  В продолжении праздника  танцы,
играет группа  “Trīs vīri laivā”.

18 июня в 21:00 – в Истринском НД дискотека (вход 1 евро).
19 июня в 11:00 –  На «Рожке» у Малого Лудзенского озе-

ра  турнир по пляжному футболу .
19 июня в 14:00 – В Иснаудском НД Праздник детства. 
26 июня в 10:00 – На волейбольной площадке у Малого

Лудзенского озера Открытый турнир по пляжному волейбо-
лу среди женщин.

26 июня в 14:00 – Межкраевой турнир по футболу
«Кубок Пилды – 2016» (проводит Пилдский НД)

Время пребывания священника в
храмах и на кладбищах

Лудзенский храм и его кладбища
17 июня, пятница, 16.00 – Батори.

18 июня, суббота – Лудза (начиная со старого кладбища).
25 июня, суббота, 16.00 – Дзеркали.
Квитанский храм и его кладбище

18 июня, суббота – Квитайны.
Старослободский храм и его кладбища

19 июня, воскресение, 12.00 – Енички.
26 июня, воскресение, 13.00 – Цегельня.

26 июня, воскресение, 14.30 – Мишкинево.
26 июня, воскресение,16.00 – Шнитники.

26 июня, воскресение, 17.00 – Лазаны.
30 июня, четверг, 10.00 – Пугачи.

17 июля, воскресение после Петра и Павла, 12.00 – Цуцури.
3 июля, воскресение, 14.00 – Тронишки.

Вертуловский храм и его кладбища
18 июня, суббота, 11.00 – Вертулово.

18 июня, суббота, 12.50 – Еглово.
18 июня, суббота, 13.40 – Защерины.

18 июня, суббота, 15.10 – Рулево.
21 июня, вторник, 9.00 – Малиновка.

19 июня, воскресение, 16.00 – Вайводы.
Бродайжский храм и его кладбища
25 июня, суббота, 11.30 – Бродайжи.
25 июня, суббота, 13.30 – Рунданы.
2 июля, суббота, 10.20 – Путынаво.
2 июля, суббота, 11.20 – Ранцаны.

2 июля, суббота, 12.20 – Мельницы.
2 июля, суббота, 13.20 – Гайгаловы.

2 июля, суббота, 14.20 – Курмы.
2 июля, суббота, 15.20 – Пудинки. 

Одна буква имеет большое значение
Часто можно услышать выражение «одна буква имеет боьшое значение», в этом

пришлось убедиться в прошлом номере «Вести Лудзенского края».
В статье о юбилее Лудзенской художественной школы искала красочные эпи-

теты, чтобы описать картины педагогов. Картины Инесе Казиниеце у меня часто
вызывают ассоциации, связанные с космосом, вселенной, чем-то необъятным. Хотела
написать о них – космические. К сожалению, куда-то пропала буква «с». Если иног-
да в результате пропущенной буквы появляется грамматичесткая ошибка, в дан-
ном случае полностью изменился смысл слова. Вместо слова «космический» по-
явилось «комический». Прошу прощения у Инесе за неприятные ощущения, ко-
торые повлекла за собой эта ошибка.

Для меня это очередной урок: будь внимательна, каждая буква имеет значение!
Ванда Жулина

Праздничная афиша
21 июня, в 10:00,  в Пилдском Народном доме – творческая

мастерская «Украшения к вечеру Лиго».
В вечер Лиго, 23 июня:
В Иснауде – в 22:00 вечер Лиго у костра в парке. На танцевальном

вечере играет Айгар Каупужс.
В Исталсне – в 21:00 праздник Лиго, зажжем костер и будем

петь и танцевать до утра на эстраде. 
На эстраде Лудзенского парка– в 22.00 по старинным

традициям, с песнями и танцами, зажжем костер. Танцевальный
вечер вместе с КАРИНОЙ.

В Нирзской волости –с 14:00 побываем в гостях у Янисов. В
21:30  в поселке Нирза церемония зажжения костра. В продолжении
ночи Лиго – танцы и игры.

В Пилдской волости – после 16:00 чествование Янисов во дво-
рах Янисов.

В Рунденах – в 22:00 Праздник Лиго: спортивные игры
«Футбол Лиго» и поздравление Янисов.

В Тутанах – в 19:00 мероприятие «Проведем праздник Лиго
вместе».

В Вецслабаде – в 20:00 Праздник Лиго. Зажжем костер, бу-
дем петь и танцевать до утра в Истринской волости!

Праздники организуют специалисты по культуре

Всемирный День вязания на публикеВсемирный День вязания на публике
18 18 июня 2016 годаиюня 2016 года

на Замковой горе г. Лудзы,на Замковой горе г. Лудзы,
где с 10.00 будет работать Латгальская ярмапка!

Всемирный  день  вязания на публике отмечаем с 2005 года.
Одновременно в разных местах мира организуются встречи 

вязальщиц, цель этих встреч популяризировать это приятное 
и полезное времяпрепровождение.

Общество „Musturprieks” приглашает присоединиться 
к кружку вязальщиц с 11.00!

С собой возьмите пряжу, спицы или уже начатое рукоделие! Будем рады видеть и уже 
законченные вязаные изделия! Места для сидения обеспечены.

Богослужения в ЛУДЗЕНСКОМ православном храме
18 июня, суббота – Троицкая родительская суббота

7.00 – литурги, панихида
17.00 – всеночное бдение. Исповедь.

19 июня, воскрессенье – Троица
7.00 – литургия.

В СТАРОСЛОБОДСКОМ православном храме
17 июня, в 18.00 – панихида.


